
PROTOKÓŁ Nr XXXV/2017

z sesj i  Rady Gminy Grunwald odbytej  w dniu 15 lutego 2017 r.  
w sali  posiedzeń Gminnego Ośrodka Kultury w Gierzwałdzie.

Początek obrad godz.  15 0 0 .
Zakończenie obrad godz.  18 3 0 .
Przewodniczył:  Pan Ryszard  Bala – Przewodniczący Rady Gminy.
Ustawowy skład rady:  15 radnych.
Obecnych:  14 radnych.
(l is ta  obecności  w załączeniu  – zał.  nr 1).
Nieobecna:  radna Jadwiga Dymkowska.
Radna Małgorzata  Kamińska  spóźniła  się  na sesję rady gminy.
Ponadto w sesj i  udział  wzięli :
      1.  Henryk Kacprzyk  – Wójt  Gminy;
      2.  Waldemar  Szydlik  – Sekretarz Gminy;
      3.  Urszula Borkowska – Skarbnik Gminy
      4.  Małgorzata  Grabowska – Kierownik Gminnej  Biblioteki  Publicznej
      5.  Marzena Jabłonowska – Pełnomocnik Wójta d/s  PiRPA
      6.  Józef Podolak – Dyrektor  Gminnego Ośrodka Kultury
      7.  Sebastian Bentkowski – Adwokat,  
      8.  Sołtys i  i  mieszkańcy Gminy Grunwald.

    ( l is ta  obecności  w załączeniu  – zał.  nr 2).

Podjęto uchwały od nr 194 do nr 203.

Ad pkt 1.  Przewodniczący Rady Gminy  – Pan Ryszard Bala  dokonał  otwarcia  
XXXV sesj i  Rady  Gminy,  po  czym  stwierdził  kworum,  przy  którym  rada  może 
podejmować prawomocne uchwały i  dokonywać ważnych wyborów. 
Następnie powitał  radnych i  zaproszonych gości.
Ponieważ nie  mam pewności  czy mój  głos dotrwa do końca tej  sesj i ,  na sekretarza 
dzisiejszej  sesj i  powołuję  Pana  Adama  Butrymowicza.  Będzie  mi  pomagał  w 
prowadzeniu obrad.

Ad  pkt  2.  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  porządek 
dzisiejszej  sesj i  Państwo otrzymaliście  wraz z  zaproszeniami.  Wywieszony był  na  
tablicach  ogłoszeń  w  sołectwach  oraz  na  stronie  internetowej  BIP.  Do  tego 
porządku  obrad  zostały  wprowadzone  następujące  zmiany:  na  wniosek  wójta 
komisje  przyjęły,  że projekt uchwały w sprawie projektu dostosowania sieci  szkół  
podstawowych  i  gimnazjów do nowego  ustroju  szkolnego  został  wycofany,  tak  że 
proszę  skreślić  ppkt  j .  Ponadto  na  wniosek  Pani  Marzeny  Jabłonowskiej  
proponuję  przesunięcie  punktu  ósmego  porządku  obrad  w  miejsce  punktu 
czwartego,  tak żeby Pani  Jabłonowska mogła zabrać głos w pierwszej  kolejności.
Za  zmianą  kolejności  w  porządku  obrad  -  przesunięcie  punktu  ósmego  przed 
punkt  czwarty głosowało 13 radnych.  Poprawka została  przyjęta.
Ja  ze  swej  strony  mam  jeszcze  dwie  poprawki:  otóż  dwie  uchwały,  które  zostały 
przedstawione  nie  posiadają  uzasadnienia.  W  związku  z  tym  nie  spełniają 
wymogów formalnych,  jakie powinien spełniać projekt  uchwały.  W związku z tym 
ja  proponuję,  żebyśmy  przełożyli  rozpatrywanie  tych  uchwał  na  kolejne 
posiedzenie  komisj i  i  kolejną  sesję,  po  to  żeby  można  było  te  uchwały  uzupełnić 
o  brakujące  uzasadnienia.  To  jest  uchwała  w  sprawie  dochodów  jednostek 
budżetowych  Gminy  Grunwald  prowadzących  działalność  na  podstawie  ustawy  o 
systemie  oświaty  i  uchwała  w  sprawie  ustalenia  planu  sieci  publicznych 
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przedszkoli ,  oddziałów przedszkolnych  przy  szkołach  podstawowych,  dla  których 
organem prowadzącym jest  Gmina Grunwald.  Taką mam sugestię.
Sekretarz  –  Pan  Waldemar  Szydlik  –  jeśli  chodzi  o  plan  sieci  to  uzasadnienie 
jest .  Myślałem,  że zostało to dostarczone do radnych.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  ja  mam  tę  uchwałę  bez 
uzasadnienia.
Sekretarz – Pan Waldemar Szydlik – ja w tej  chwili  mam uzasadnieniem.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  to  kwestia  wyjaśnienia. 
Projekty  uchwał  powinny zawierać  uzasadnienie,  co  do  tego  jesteśmy  zgodni,  ale 
nie  wiem czy pozostali  radni  mają  takie  uzasadnienia.  Ja  myślę,  że  nic  nie  stoi  na 
przeszkodzie  żebyśmy przesunęli  o dwa tygodnie,  świat  się nie  zawali  a będziemy 
mieli  pewność,  że te  uchwały są zgodne z obowiązującym prawem. 
Skarbnik  –  Pani  Urszula  Borkowska  –  ja  bym  chciała  w  sprawie  tej  uchwały  o 
dochodach  jednostek  budżetowych.  Nie  sądzę  żeby  było  potrzebne  uzasadnienie.  
Uzasadnienie  omawiałam na  komisj i  i  Państwo nie  mówiliście,  żeby uzasadnienie  
było  konieczne.  Natomiast  powiem  szczerze,  że  zależałoby  mi  na  tym,  żeby  ta  
uchwała  została  podjęta,  ponieważ  od  1  marca  chciałbym  wprowadzić  już  te  
rachunki  dochodów  w  szkołach,  żeby  to  było  w  miarę  czytelnie  i  przejrzyste  i 
jakąś  kontrolą  objęte  to  dożywianie.  Do tej  pory jest  to  prowadzone przez  szkoły.  
Jest  to  konieczne  i  związane  z  tym  żeby  wprowadzić  to  w  związku  z  vat,  
central izacją  wat  i  przesunięcie  na  następną  sesję  tej  uchwały,  która  byłaby  8 
marca  znowu  opóźni  o  miesiąc  wprowadzenie  tych  rachunków  dochodów 
własnych.  Dlatego prosiłabym bardzo jeśli  można,  to  tą uchwałę żeby przyjąć.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  ja  rozumiem,  ja  podnoszę 
problem formalny Pani Skarbnik.  Radni zaraz się  wypowiedzą.
Skarbnik  –  Pani  Urszula  Borkowska  –  dlatego  ja  mówię,  że  była  omawiana  ta 
uchwała  i  nie  było  żadnych  wątpliwości.  Dlatego bardzo bym prosiła  żeby została 
przyjęta  a  skutki  tego,  to  znowu  opóźni  o  miesiąc  a  jest  to  problem,  bo  już  i 
szkoły  maja  problem  i  GOPS  ma  problem.  Chcą  żeby  te  rachunki  były 
powprowadzane  i  żeby  to  dożywianie  było  jakoś  uregulowane  prawnie  i  żeby 
można byłoby to prowadzić  normalnie  w księgowości.
Sekretarz  –  Pan  Waldemar  Szydlik  –  ja  proponowałbym,  żeby  Pan  zapytał 
radnych  i  przegłosował  to.  Na  komisj i  o  tym  rozmawialiśmy.  Ja  uzasadnienie 
mam  i  byłem  przekonany  że  jest .  W  związku  z  tym  mogę  w  tej  chwili  też 
uzasadnić na czym to polega.  Myślę,  że nie  będzie problemu.  
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  ja  składam  taki  wniosek 
formalny.  Zgłaszam  wniosek  o  przesunięcie  czy  przekazanie  do  komisj i  projektu 
uchwały  w  sprawie  dochodów  jednostek  budżetowych  Gminy  Grunwald 
prowadzących  działalność  na  podstawie  ustawy  o  systemie  oświaty  z  tego 
względu,  że  ten  projekt  nie  spełnia  wymogów  przewidzianych  w  statucie  Gminy 
Grunwald.
Za przyjęciem zgłoszonego wniosku,  to  jest  zdjęcie  z  porządku obrad tego punktu 
głosowało  3  radnych  (Pan  Ryszard  Bala,  Adam  Butrymowicz,  Marek  Tański) ,  8 
radnych  było  przeciw  (Pani  Joanna  Leszczyńska,  Wiolet ta  Sawicka,  Alina 
Szymańska,  Pan  Dariusz  Borkowski,  Adam  Królikowski,  Sławomir  Matuszewski, 
Arkadiusz  Piasecki,  Stanisław  Zaboroś),  2  radnych  wstrzymało  się  (Pani  Iwona 
Stanka,  Pan Zbigniew Napłoszek).  Stwierdzam, że wniosek nie został  przyjęty.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  -  drugi  wniosek  –  stawiam 
wniosek  o  przesunięcie  na  kolejne  posiedzenie  komisj i  uchwały  do  komisj i  w 
sprawie  ustalenia  planu  sieci  publicznych  przedszkoli ,  oddziałów  przedszkolnych 
przy  szkołach  podstawowych,  dla  których  organem  prowadzącym  jest  Gmina 
Grunwald.
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Za przyjęciem tego wniosku głosował 1 radny (Pan Ryszard  Bala),  8 radnych było  
przeciw,  4  radnych  wstrzymało  się  (Pani  Iwona  Stanka,  Pan  Adam Butrymowicz, 
Zbigniew Napłoszek,  Marek Tański) .  Stwierdzam,  że niosek nie  został  przyjęty.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  na  posiedzeniu  komisj i 
ustali l iśmy,  że prace związane z  aktualizacją  Wieloletniego Planu Inwestycyjnego 
będą  kontynuowane  na  następnym  posiedzeniu  komisj i .  Dzisiaj  możemy 
wysłuchać  informacji  Pana  Sekretarza  na  ten  temat.  To  nie  wpływa  na  kształt  
porządku dzisiejszej  sesj i .  
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  13  głosami  za,  przeciwnych  nie  było, 
wstrzymujących  się  nie  było  przyjęła  porządek  obrad  XXXV  sesj i  Rady  Gminy 
w/g następującego wyszczególnienia:
   1.  Otwarcie  – stwierdzenie prawomocności  obrad.
   2.  Przyjęcie  porządku obrad.
   3.  Przyjęcie  protokołu z  poprzedniej  sesj i  Rady Gminy.
   4.  Sprawozdanie z realizacj i  Gminnego Programu Profilaktyki  i  Rozwiązywania
       Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania  Narkomanii  za rok 2016.
   5.  Sprawozdanie z działalności  Gminnej  Biblioteki  Publicznej  w Gierzwałdzie
       za  rok 2016.
   6.  Plan pracy i  oferta  kulturalna  Gminnej  Biblioteki  Publicznej  w Gierzwałdzie
       na 2017 rok.
   7.  Sprawozdanie z działalności  Gminnego Ośrodka Kultury w Gierzwałdzie  za
       2016 rok.
   8.  Oferta  Gminnego Ośrodka Kultury w Gierzwałdzie  dla dzieci,  młodzieży,
       dorosłych  oraz seniorów z Gminy Grunwald w 2017 roku. 
   9.  Oferta  imprez  sportowych dla dzieci.
  10.  Analiza realizacj i  Wieloletniego Planu Inwestycyjnego.
  11.  Ocena realizacj i  zadań w ramach funduszu sołeckiego w 2016 roku.
  12.  Informacja o wniesionych skargach,  zażaleniach i  wnioskach w 2016 roku.
  13.  Plan sprzedaży nieruchomości  gminnych.
  14.  Sprawozdanie Wójta z działalności  między sesjami:
        a)  informacja o przetargach ogłaszanych przez gminę.
  15.  Podjęcie uchwał przez Radę Gminy:
        a)  w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na
            lata  2017 – 2027;
        b)  w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2017 rok;
        c)  w sprawie dochodów jednostek budżetowych Gminy Grunwald
            prowadzących działalność  na podstawie ustawy o systemie  oświaty;
        d)  w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki  i  Rozwiązywania
            Problemów Alkoholowych oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania
            Narkomanii  na 2017 rok;
        e)  w sprawie przyjęcia  programu opieki  nad zwierzętami  bezdomnymi  oraz
            zapobiegania bezdomności  zwierząt  na terenie  Gminy Grunwald na 2017
            rok;
        f)  w sprawie wyrażenia  zgody na nieodpłatne nabycie  na własność Gminy
           Grunwald nieruchomości  niezabudowanej  położonej  w obrębie
           geodezyjnym Pacółtowo;
       g)  w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości  w trybie  
           bezprzetargowym;
       h)  w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości  niezabudowanej
           w trybie  bezprzetargowym;
        i)  w sprawie zamiaru  l ikwidacj i  punktu przedszkolnego w Gierzwałdzie;
        j )  w sprawie ustalenia  planu sieci  publicznych  przedszkoli ,  oddziałów 
           przedszkolnych przy szkołach podstawowych,  dla  których organem
           prowadzącym jest  Gmina Grunwald.
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  16.  Interpelacje  i  zapytania.
  17.  Wolne wnioski.
  18.  Zamknięcie  obrad.

Ad  pkt  3.  Przewodniczący  Rady  Gminy  -  Pan  Ryszard  Bala  –  kolejnym 
punktem  jest  przyjęcie  protokółu  z  poprzedniej  sesj i  Rady  Gminy.  Protokół  z 
XXXIV  sesj i   był  dostępny  w  biurze  rady,  w  dniu  dzisiejszym  przy  l iście  
obecności.  Każdy  z   radnych  mógł  się  zapoznać  z  jego  treścią,  wnieść  poprawki 
czy uzupełnienia.
Radni  uwag nie zgłosil i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  13  głosami  za,  przeciwnych  nie  było, 
wstrzymujących  się  nie  było  przyjęła  bez  odczytywania  protokół  z  XXXIV  sesj i 
Rady Gminy.

Ad  pkt  4.  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  przystępujemy 
do realizacj i  pierwszego z punktów dzisiejszego porządku.
Pełnomocnik  Wójta  d/s  PiRPA  –  Pani  Marzena  Jabłonowska  –  na 
poniedziałkowym  spotkaniu  rady  gminy  przedstawiłam  program.  Państwo  radni 
otrzymaliście  program w formie  pisemnej .  Rozumiem, że tutaj  mogę odczytać.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  umówmy  się  żeby  to  był 
przekaz dla  sołtysów i mieszkańców.
Pełnomocnik  Wójta  d/s  PiRPA  –  Pani  Marzena  Jabłonowska  –  już  teraz 
zapraszam do kontaktu  indywidualnego  czy  też  proszę  o  zaproszenie  na  spotkanie  
ewentualnie  wiejskie  w miejscowościach.
Gminny  program  profilaktyki  i  rozwiązywania  problemów  alkoholowych  oraz 
przeciwdziałania  narkomanii  adresowany  jest  do  całej  społeczności  Gminy 
Grunwald  a  w  szczególności  do  osób  uzależnionych  od  alkoholu,  ich  rodzin,  do  
dzieci  i  młodzieży  oraz  wszystkich  którzy  doświadczają  przemocy  w  rodzinie. 
Główne  cele  programu  przeciwdziałania  alkoholizmowi  i  narkomanii  to: 
kształtowanie  postaw  prozdrowotnych,  pomoc  osobom  uzależnionym  i  członkom 
ich rodzin,  ochrona dzieci  i  młodzieży przed eksperymentowaniem z substancjami  
psychoaktywnymi  i  uzależnianiem  się,  podwyższanie  progu  wiekowego  inicjacj i 
alkoholowej ,  wczesna  interwencja  w  przypadku  nadużywania  środków 
psychoaktywnych  przez  młodych  ludzi,  poprawa  sytuacj i  psychospołecznej  osób 
współuzależnionych,  wzrost  wiedzy  mieszkańców  Gminy  Grunwald  na  temat 
negatywnych  konsekwencji  s ięgania  po  środki  uzależniające,  zwiększenie 
kompetencj i  osób  pracujących  w  obszarze  przeciwdziałania  i  rozwiązywania 
problemów  uzależnień,  zmniejszenie  rozmiarów  naruszeń  prawa  w  związku  z 
handlem  napojami  alkoholowymi,  przeciwdziałanie  wykluczeniu  społecznemu, 
poprawa  funkcjonowania  zdrowotnego  i  społecznego  osób  uzależnionych 
utrzymujących abstynencję.
Zadania  własne  gminy  to  zwiększenie  dostępności  pomocy  terapeutycznej  i 
rehabili tacyjnej  dla  osób  uzależnionych  i  członków  ich  rodzin.  W  ramach  tego 
zadania  prowadzimy  punkt  konsultacyjno  –  informacyjny.  Tutaj  dyżury  pełni  
psycholog,  terapeuta  uzależnień.  Udziela  on  konsultacj i  i  porad  dla  osób  z 
problem  przyjmowania  środków  psychoaktywnych,  dokonuje  wstępnej  diagnozy 
problemu,  motywuje  do  leczenia,  prowadzi  rozmowy  wspierające  dla  osób  w 
procesie  trzeźwienia.  Dyżury  również  ja  pełnię  –  Pełnomocnik  Wójta  Gminy 
Grunwald.  Są  to  dyżury  w  których  zakresie  wspieram  osoby  uzależnione, 
członków  ich  rodzin.  Udzielam  pomocy  merytorycznej ,  wsparcia 
psychologicznego.  Również  współpracujemy  z  Zespołem  Interdyscyplinarnym  w 
zakresie  rozwiązywania  problemów  uzależnień  i  przemocy.  Główne  zadanie 
komisj i  to  interwencje  prowadzone  przez  komisję,  prowadzenie  rozmów  z 
osobami  z  problemem  alkoholowym,  również  udział  w  szkoleniach,  podnoszenie 
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kompetencj i  członków  komisj i ,  współpraca  z  placówkami  leczenia  uzależnień,  z 
kuratorami  i  Sądem  Rejonowym  w  Ostródzie.  Zadanie  drugie  to  udzielanie  
rodzinom, w których występują problemy alkoholowe pomocy psychospołecznej ,
a  w  szczególności  ochrony  przed  przemocą  w  rodzinie.  W  ramach  tego  zadania 
dyżury  pełni  specjalista  pomocy  ofiarom  przemocy  w  rodzinie,  pedagog, 
socjoterapeuta.  Pracuje  on  z  ofiarami  przemocy.  Prowadzi  porady  i  konsultacje 
dla  rodziców.  Wspiera  w  pełnieniu  funkcj i  wychowawczych.  Prowadzi 
psychoedukację  oraz konsultacje dla  asystentów rodzin,  pedagogów, pracowników 
socjalnych.  Również  w  ramach  pomocy  w  związku  z  przemocą  działania 
interdyscyplinarne,  w  przypadku  przemocy  pomoc  informacyjna 
psychoedukacyjna,  prowadzenie  rozmów  interwencyjnych  ze  sprawcami, 
motywowanie  do  zmian.  Dofinansowanie  również  szkoleń  członków  Zespołu 
Interdyscyplinarnego.  Prowadzone  są  również  w  ramach  tej  pomocy  cykle  zajęć 
profilaktyczno-  wychowawczych  z  dziećmi  i  młodzieżą,  z  grup  ryzyka,  w 
świetl icach  wiejskich.  W  ubiegłe  wakacje  ten  cykl  zajęć  przebiegał  pod  hasłem 
„Wakacje  z  prawami  dziecka”.  Chcemy  to  kontynuować.  Tym  programem  było 
objętych  5  świetl ic.  Oczywiście  odpowiadamy  na  zapotrzebowanie.  Zgłaszają  się 
opiekunowie  tych  świetl ic.  Tam  gdzie  inicjatywa  jest  oddolna  współpracujemy. 
Również  w  ramach  pomocy  osobom  współuzależnionym  i  członkom  ich  rodzin 
organizujemy wyjazd  w lipcu  na Ogólnopolskie  Spotkania  Trzeźwościowe.  W tym 
roku  również  ten  wyjazd  będzie  organizowany.  W  ramach  zadania  trzeciego 
prowadzenie  profilaktycznej  działalności  informacyjnej  i  edukacyjnej  w  zakresie  
rozwiązywania  problemów  alkoholowych  i  przeciwdziałaniu  narkomanii ,  w 
szczególności  dla  dzieci  i  młodzieży.  Dofinansowujemy,  współpracujemy  ze 
szkołami,  dofinansowujemy  programy  profilaktyczne  rekomendowane  przez 
PARPA  oraz  projekty  edukacyjne.  Współorganizujemy  lokalne  imprezy,  tu  w 
szczególności  Dzień  Dziecka.  Jest  to  impreza  dla  wszystkich  szkól 
podstawowych.  W  tym  roku  wpisaliśmy  w  tym  punkcie  również  biegi  przełajowe 
w  gimnazjum,  bo  jest  to  też  taka  akcja,  takie  zawody  które  promują  zdrowy  styl  
życia ,  również  V  edycję  gminnego  konkursu  plastycznego  „Budujemy  świat  bez 
łez”.  To są  już  takie   od  wielu  lat  organizowane  imprezy które  dofinansowujemy,  
współorganizujemy.  Również  organizowanie  szkoleń.  W  tym  roku  staramy  się 
zwiększyć  l iczbę  tych  szkoleń  przede  wszystkim  z  zakresu  edukacj i  społecznej . 
Tutaj  w  tej  sali  będą  organizowane  dwa  spotkania.  Dzisiaj  ustali łam,  że  to 
spotkanie  na  które  zapraszałam  Państwa  będzie  22  marca  o  godzinie  13 0 0  w  tej 
sali .  Zapraszam  również  Państwa  sołtysów.  Zapraszam  wszystkich  chętnych.  To 
spotkanie  będzie  przebiegało  pod hasłem „Więzi  rodzinne  jako czynnik  chroniący 
dzieci  i  młodzież  przed  zachowaniami  ryzykownymi”.  We  wrześniu  będzie 
kolejne  takie  spotkanie  „Dziecko  w  rodzinie  alkoholowej ,  różne  formy 
krzywdzenia”.  W  tej  chwili  już  trzy  takie  spotkania  się  odbyły.  Z  każdego 
spotkania  ponad  70  osób  w  szkole,  w  gimnazjum,  w  szkole  w  Szczepankowie  i  
szkole  we  Frygnowie  brały  udział .  Te  spotkania  cieszą  się  tutaj  popularnością  i  
jest  frekwencja.  W  ramach  trzeciego  zadania  również  wspieranie  inicjatyw 
profilaktycznych  i  realizacj i  autorskich  programów,  współfinansowanie  działań 
profilaktycznych,  doposażenie  świetl ic  na  terenie  Gminy  Grunwald.  Tutaj  bardzo 
dobrze  układa  się  współpraca  z  niektórymi  świetl icami.  Rozpowszechnianie 
materiałów  informacyjnych  promujących  pracę  komisj i ,  również  informacyjnych 
co  do możliwości  uzyskania  pomocy w związku z  uzależnieniem lub przemocą.  W 
ramach  zadania  czwartego  wspomaganie  działalności  instytucj i ,  s towarzyszeń  i 
osób  fizycznych  służącej  rozwiązywaniu  problemów  uzależnień  Gminna  Komisja 
współpracuje  z  GOPS,  GOK,  Posterunkiem  Policj i ,  Sądem  Rejonowym,  szkołami  
na terenie  Gminy Grunwald,  Poradniami leczenia  uzależnień,  Oddziałami  leczenia  
uzależnień  na  terenie  województwa,  Państwową  Agencją  Rozwiązywania 
Problemów  Alkoholowych  oraz  kościołami  różnych  wyznań.  Również  wspieranie 
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działalności  samopomocowych,  udział  i  pomoc  w  organizacj i  spotkań 
środowiskowych,  szczególnie  na  rzecz  rozwiązywania  problemów  alkoholowych,  
przemocy  w  rodzinie  oraz  promujących  integrację  społeczności  lokalnej  i 
organizację  czasu  wolnego  bez  używek  (świetl ice  wiejskie).  Organizacja 
wywiadówek  profilaktycznych,  to  tak  jak  wcześniej  wspomniałam 
współpracujemy z  Ośrodkiem Konsultacyjno  –  Edukacyjnymi  i  Wsparcia  Rodziny 
w Olsztynie  w zakresie  tych  spotkań z  zakresu  edukacj i  społecznej .  Piąte  zadanie 
–  podejmowanie  interwencji  w  związku  z  naruszeniem  przepisów  ustawy  o 
wychowaniu  w trzeźwości  i  przeciwdziałaniu  alkoholizmowi  oraz  występowaniem 
przed  sądem  w  charakterze  oskarżyciela  publicznego.  To  jest  współpraca  z 
Policją  w  zakresie  przestrzegania  prawa  dotyczącego  spożywania  alkoholu  w 
miejscach  publicznych,  kontrola  punktów  sprzedaży,  indywidualne  interwencje, 
pouczenia  właścicieli  sklepów,  występowanie  przed  sądem  w  charakterze 
oskarżyciela  publicznego  i  organizacja  szkolenia  dla  właściciel i  sklepów  i 
sprzedawców. Jeżeli  chodzi  o  oczekiwane efekty to  zakładamy że wypracowany w 
2016 roku model  pomocy rodzinom dotkniętym problemem uzależnień  i  przemocy 
będzie  funkcjonował  na  dotychczasowym  poziomie.  Umożliwia  on  sprawniejsze, 
interdyscyplinarne  przeprowadzanie  diagnozy  i  opracowanie  programów 
indywidualnie  pomocy  dla  rodzin.  Oddziaływaniem  profilaktycznym  i 
edukacyjnym  objęta  zostanie  większa  l iczba  osób  w  celu  kształtowania  w 
społeczności  właściwych  przekonań  i  postaw  co  do  obyczajów  spożywania 
napojów  alkoholowych  oraz  ograniczenia  przyzwolenia  osób  dorosłych  na 
eksperymentowanie  z substancjami  psychoaktywnymi  przez młodzież.  
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  proszę  Państwa  myślę,  że 
to  o  czym  w  ostatnim  akapicie  Pani  Marzena  wspomniała,  o  tym  naszym 
przyzwoleniu  na  to  co  się  dzieje  w  zakresie  spożywania  napojów  wyskokowych 
czy  też  używek  innego  typu,  w  dużym  stopniu  rzutuje  na  to  jak  to  społeczeństwo 
funkcjonuje,  bo  to  nasza  obojętność  i  brak  właściwej  postawy  daje  sygnał,  że  to 
właściwie  nic  strasznego.  Myślę  Pani  Marzeno  i  szanowni  Państwo,  że  w 
zakresie  poprawy  świadomości  mieszkańców  jest  jeszcze  sporo  do  zrobienia  i  
mam nadzieję,  że  Pani  i  komisja,  która  w tej  sprawie  działa  ma  poczucie  tego,  że  
to  jest  wielki  obowiązek i  duże wyzwanie.  
Pełnomocnik  Wójta  d/s  PiRPA  –  Pani  Marzena  Jabłonowska  -  dziękuję  raz 
jeszcze  i  zapraszam 22 marca  o godzinie  13 0 0  do tej  sali  na spotkanie  i  zapraszam 
również  do  kontaktu  indywidualnego.  Dyżury  pełnię  w  pokoju  nr  18  na 
pierwszym pietrze w GOK.
(Sprawozdanie w załączeniu  – zał.  nr 3).

Ad  pkt  5  i  6.  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  – 
kontynuujemy  następne  punkty  czyl i  sprawozdania  z  działalności  instytucj i  
gminnych.  Ja  mam  pytanie  do  Pana  mecenasa  czy  w  myśl  obowiązujących  
przepisów prawnych te  sprawozdania składane przez dyrektorów czy kierowników 
instytucj i  gminnych  powinny być  akceptowane poprzez formalne głosowanie.  
Adwokat  –  Pan  Sebastian  Bentkowski  –  w  tych  przypadkach  przepisy  są 
niejednoznaczne,  w  niektórych  gminach  przyjmuje  się  a  w  niektórych  to 
sprawozdanie  jest  jakby  przyjęte  do  wiadomości.  W  tym  przypadku  mogę  podać 
na  przykładzie  powiatu,  niektóre  są  przyjmowane  niektóre  nie,  w  zależności  od 
wagi  tego  a  czasami  przepis  szczególny  wymaga  zatwierdzenia  takiego 
sprawozdania.  Jeżeli  przepis  nie  wymaga  zatwierdzenia,  to  jest  tylko  do 
wiadomości.  
Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala – w następnej  kolejności Pani
Grabowska  przedstawi  sprawozdanie  z  działalności  GBP  w  Gierzwałdzie  oraz 
plan jaki  zakłada na 2017 rok.   
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Kierownik  GBP  –  Pani  Małgorzata  Grabowska  –  w  roku  sprawozdawczym 
sytuacja  organizacyjna  Gminnej  Biblioteki  Publicznej  nie  uległa  zmianie. 
Biblioteka  w  dalszym  ciągu  funkcjonuje  jako  samodzielna  instytucja  kultury.  
Zadania  główne  biblioteki  to  gromadzenie,  opracowywanie,  przechowywanie 
materiałów  bibliotecznych,  zakup  nowości  wydawniczych  i  lektur.  Biblioteka 
czynna  od  poniedziałku  do  piątku  w  godzinach  od  8 0 0  do  18 0 0 .  W  roku 
sprawozdawczym  biblioteka  zakupiła  ogółem  437  książek.  Z  Ministerstwa 
Kultury  i  Dziedzictwa  Narodowego  biblioteka  otrzymała  dotacje  w  kwocie 
3.360,-  zł .  Natomiast  wkład własny biblioteki  na zakup nowości  wydawniczych  to 
kwota  8.907,-  zł ,  co  w  rezultacie  dało  sumę  12.267,-  zł .  Kwota  ta  oczywiście  w 
całości  została  przeznaczona  na  zakup  nowości  wydawniczych.  W  roku 
sprawozdawczym  księgozbiór  biblioteki  l iczył  14980  książek.  W  bibliotece 
zarejestrowano  351  czytelników.  To  jest  o  41  osób  więcej  niż  w  roku  2015.  I  w 
dalszym  ciągu  najbardziej  aktywna  grupą  jest  grupa  w  przedziale  wiekowym  od  
25  do  44  lat .  W  ciągu  roku  ze  zbiorów  biblioteki  korzystano  1695  razy.  Ze 
stanowiska  komputerowego  korzystano  112  razy.  Wypożyczono  ogółem  1599 
jednostek  inwentarzowych  i  1284  czasopism  nieoprawnych.  Najwięcej  książek 
wypożyczono  z  l i teratury  pięknej  dla  dorosłych,  to  jest  1092  tytuły.  Literatury  
dla  dzieci  wypożyczono  295,  l i teratury  niebeletrystycznej  146  pozycj i .  Łączna 
l iczba  odwiedzin  w  bibliotece  w  roku  sprawozdawczym  to  l iczba  3230  osób  i  na 
to  się  składa  l iczba  osób  korzystających  na  zewnątrz  czyl i  to  jest  1546 osób.  Zaś 
korzystających  na  miejscu  to  jest  1684  osoby.  W  roku  sprawozdawczym 
biblioteka  wspólnie  z  gminnym  ośrodkiem  kultury  przygotowała  imprezy  między 
innymi  takie  jak:  spotkania  z  poezją  dziecięcą,  dożynki  gminne,  dożynki 
powiatowe  i  wielką  orkiestry  świątecznej  pomocy.  W  zakresie  popularyzacj i  
książki  w roku sprawozdawczym biblioteka  prowadziła  następujące  formy pracy z 
książką:  to  były  wystawy  nowości  wydawniczych,  praca  indywidualna  z 
czytelnikiem.  Tutaj  głównie  była  pomoc  w  wyszukiwaniu  informacji 
bibliograficznych,  dyskusje  na  temat  nowo  zakupionej  l i teratury,  zajęcia 
plastyczne,  czytanie  wierszy  i  tutaj  l iczba  uczestników  to  było  23  osoby.  Też 
odbyły  się  ferie  w  bibliotece,  lekcje  biblioteczne  dla  dzieci  z  oddziałów 
przedszkolnych  oraz  dla  „zerowych”  klas  z  terenu  naszej  gminy,  także 
bajkoterapia  dla  dzieci  z  ośrodka  dla  dzieci  i  młodzieży  głębiej  upośledzonych 
umysłowo  z  wieloraką  niepełnosprawnością  i  tu  l iczba  uczestników  to  jest  12  
osób.  Taka  bajkoterapia  odbyła  się  3  razy  w  ubiegłym  roku.  W  roku 
sprawozdawczym  został  utworzony  kolejny  punk  biblioteczny  w  świetl icy  w 
Dylewie.  Od  2015  roku  działa  taki  punkt  w  świetl icy  w  Pacółtowie.  W  dalszym 
ciągu  dostępna  jest  także  w  bibliotece  usługa  –  książka  na  telefon.  Głównie 
usługa  skierowana  do osób starszych  i  chorych.  Chciałabym  też  poinformować  że  
biblioteka  posiada  już  własną  stronę  internetową  pod  adresem 
www.bibliotekagminagrunwald.pl  .
Teraz  chciałabym  przejść  do  planu  pracy  i  oferty  gminnej  biblioteki,  szczególnie  
do  pracy  zbiorowej  poprzez  opracowywanie  i  realizację  oferty  edukacyjnej  i 
kulturalnej  dla  różnych  grup  wiekowych.  Między  innymi  planujemy  kurs  dla 
seniorów  „obsługa  komputera  od  podstaw”  przez  cały  rok.  To  będzie  się  
odbywało  raz  w  miesiącu.  O  czym  też  na  stronie  internetowej  będą  oczywiście 
informacje  wcześniej .  Odbyły  się  już  ferie  zimowe.  Tutaj  jeszcze  taki  mamy plan 
– zajęcia  „w bibliotece  uczę się  i  bawię”.  Te zajęcia  będą skierowane głównie dla 
dzieci  w  wieku  od  7  do  11  lat .  Mamy  też  w  planie  zorganizować  klub  gier 
planszowych.  To  jest  taka  godzina  dobrej  zabawy  w  gronie  rówieśników. 
Oczywiście  będzie  też  kontynuacja  spotkań  terapeutycznych  z  dziećmi  z  ośrodka 
dla  dzieci  i  młodzieży  głębiej  upośledzonej  w  Ostródzie.  Chciałabym  też 
powiedzieć,  że  w tym ośrodku przebywają  też  dzieci  z  terenu naszej  gminy.  Będą  
też  odbywały  się  spotkania  z  dziećmi  z  oddziałów  przedszkolnych  z  terenu 

7

http://www.gmina.bibliotekagminagrunwaldpl/


gminy.  Przewidujemy  spotkania  autorskie.  Przewidujemy  też  czas  wakacj i ,  to 
będzie  l ipiec,  s ierpień  przez  całe  dwa  miesiące.  Planujemy  też  warsztaty 
artys tyczne  dla  seniorów,  dla  dzieci  konkursy  dla  najbardziej  aktywnych 
czytelników,  porady  zdrowotne  i  medyczne  czyl i  spotkania  spotkania  z 
pielęgniarka  dla  seniorów  z  terenu  Gminy  Grunwald  jak  też  ogólnopolską  noc 
bibliotek,  pierwszą  pomoc  medyczną,  spotkanie  dla  dzieci,  młodzieży  i  seniorów 
z  ratownikiem  PCK  w  Ostródzie  oraz  planujemy  przeprowadzić  grę  interaktywną  
„w  poszukiwaniu  skarbów  Grunwaldu”.  Tą  grę  mamy  zaplanowaną  na  wrzesień.  
Ponadto  będziemy  brać  jak  co  roku,  będziemy  współorganizatorami  WOŚP, 
gminny  konkurs  poezj i  dziecięcej ,  gminny  przegląd  teatrzyków,  dożynki  gminne,  
dożynki  powiatowe, 11 l is topad dzień niepodległości,  zabawa „andrzejkowa”.
W  poszczególnych  świetl icach  wiejskich  będą  sukcesywnie  otwierane  punkty 
biblioteczne.  Planujemy co najmniej  dwa takie  otworzyć  w tym roku jeszcze.  
Przewodniczący  Rady  Gminy  -  Pan  Ryszard  Bala  –  żeby  przybliżyć  tą  książkę 
do  czytelnika,  żeby  nie  trzeba  było  jeździć  z  Marcinkowa  czy  Łodwigowa  do 
Gierzwałdu.  
Innych uwag nie  zgłoszono.
(Sprawozdanie i  plan pracy w załączeniu – zał.  nr 4 i  5).

Ad  pkt  7  i  8.  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  kolejne 
sprawozdanie  Pana  Józefa  Podolaka  na  temat  funkcjonowania  i  działalności  GOK 
oraz planu na 2017 rok.
Dyrektor  GOK  –  Pan  Józef  Podolak  –  GOK  pod  obecną  nazwą  od  2006  roku 
prowadzi  działalność  w  zakresie  szerzenia  kultury  na  terenie  Gminy  Grunwald. 
Działalność  statutowa  jest  prowadzona  głównie  tutaj  w  budynku  GOK  w 
Gierzwałdzie  a  także  częściowo  w  dwunastu  świetl icach  Gminy  Grunwald.  
Obecnie zatrudnieni  tutaj  są:  w GOK jest  dyrektor,  sprzątaczka  na cały etat  i  Pani 
Alina  Szymańska  jako  pracownik  biurowy  na  pół  etatu  a  świetl icowe  na  umowę 
zlecenie.  Natomiast  dwie  Panie  są  w  Pacółtowie  i  Dylewie  zatrudnione  na  pół 
etatu.  Dwie  osoby;  jedna  pracownik  gospodarczy  Pan  Krzysztof  Fabisiak  oraz 
oddelegowany  według  potrzeb  Zygfryd  Hoffmann.  Do  ich  zadań  należy 
wykonywanie  drobnych  prac  remontowo – budowalanych,  malarskich,  nie  tylko  w 
GOK  ale  i  w  świetl icach.  Pracownicy  dbają  też  o  porządek  wokół  GOK  - 
koszenie,  wywożenie  trawy,  obcinanie  żywopłotu  wokół  świetl ic  Gminy 
Grunwald  oraz  na  placu  rekreacyjno-sportowym  w  Grunwaldzie  jak  koszenie, 
wywożenie  trawy,  drobne  prace  naprawcze.  W  budynku  GOK  oprócz  sal  i 
pomieszczeń  do  realizacj i  zadań  statutowych  są  jeszcze  takie  instytucje  jak 
Gminna  Komisja  d/s  RPA  –  Pani  Marzena  Jabłonowska,  Ośrodek  Doradztwa 
Rolniczego  –  Pan  Andrzej  Kasiorkiewicz,  który  dwa  razy  w  tygodniu  od  godziny 
7 0 0  do  godziny  15 0 0  pomaga  rolnikom  w  wypełnianiu  wniosków  i  wszystkich 
spraw związanych  z  dofinansowaniem przez  Unię  Europejską.  Od 1 stycznia  2016 
też  jest  od  9 0 0  do  13 0 0  codziennie  od  poniedziałku  do  piątku  czynny  nieodpłatny 
punkt  pomocy  prawnej ,  który  jest  f inansowany  przez  Starostwo  Powiatowe  w 
Ostródzie  no  i  oczywiście  Gminna  Biblioteka  Publiczna,  która  też  jest  tutaj  w 
budynku  GOK.  W  budynku  też  znajduje  się  w  pełni  wyposażona  na  około  120 
osób  kuchnia,  która  wraz  z  salą  taneczną  i  pomieszczeniem  takim  do  konsumpcji  
przy  kuchni.  Tutaj  odbywa  się  większość  uroczystości  gminnych  a  także 
konkursów,  nie  tylko  gminnych  ale  niektóre  powiatowe,  strażackie  się  u  nas 
odbywały,  powiatowe  zawody.  W  budynku  GOK  znajduje  się  też  siłownia, 
wejście  tam od strony GOPS, która  jest  po  prostu tylko  wyposażona  w sprzęt  taki  
podstawowy.  Nie  dlatego,  że  nie  chcemy  tego  sprzętu  ale  po  prostu  gdyby  był  
sprzęt  taki  profesjonalny,  to  trzeba  by było  zatrudnić  niestety  instruktora  takiego  
z  pełnym  wykształceniem  i  takiego,  który  by  odpowiadał  za  to.  Bo  siłownia  
według  mnie  nie  powinna  być  tu.  Ja  nie  chcę  l ikwidować,  bo  jednak  część 
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chłopców  chodzi.  Jest  kilku  z  Gierzwałdu,  którzy  na  stałe  tu  chodzą  i  nie 
l ikwiduję .  Ona powinna być  gdzieś w innym miejscu.  
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  czy  tej  s i łowni  nie  można 
przenieść w okolice „Orlika” czy też do jakiegoś innego obiektu?
Dyrektor GOK – Pan Józef  Podolak – powinno być  tam.
Sekretarz  –  Pan  Waldemar  Szydlik  -  robiliśmy  rekonesans  jeżeli  chodzi  o 
lokale  z  Panem  Dyrektorem  między  innymi,  nie  ma  tam  takiej  możliwości,  
żebyśmy  mogli  tam  zlokalizować,  nie  ma  takich  pomieszczeń  tylko  są  szatnie  i 
pomieszczenia  socjalne.  Tam  nic  więcej  nie  ma  a  w  szkole  i  tak  jest  
przepełnienie,  mało  sal .  Tam jest  w  części  szatniowej  zrobiona  biblioteka,  tak  że 
jeżeli  chodzi  o  warunki  lokalowe  w szkole,  to  nie  da  rady.  Szukamy  miejsca,  ale  
do tej  pory nie  znaleźliśmy.  
Dyrektor GOK – Pan Józef  Podolak –  w GOK u góry mamy wioskę internetową, 
która  jest  z  bezpłatnym  dostępem  do  internetu,  która  jest  czynna  od  godziny  8 0 0 

do  godziny  18 0 0 ,  młodzież  od  godziny  13 0 0  do  18 0 0 ,  bo  do  południa  niektórzy  nie 
chodzili  do  szkoły  tylko  chodzili  na  komputery.  Jest  frekwencja.  Jest 
zapotrzebowanie  na  to.  Też  tutaj  mamy  rozstawiony  stół  do  tenisa.  Jest  
rozstawiony  na  dole.  Jest  rozstawiony  na  dole  bilard,  może  nie  taki  jak 
Zybułtowo  ma,  profesjonalny  czy  Łodwigowo,  ale  też  są  chętni.  Gry  świetl icowe 
u  góry  mamy  też,  sala  piętnastka.  Oprócz  tego  mamy  tutaj  warsztaty  artystyczne 
następujące,  które  tutaj  s ię  odbywają:  warsztaty  gry  na  gitarze,  gry  na  
instrumentach  klawiszowych,  plastyczne  oraz  warsztaty  taneczne  dla  dorosłych  -  
zumba.  Przy  GOK  działa  zespół  ludowy  „Dybzaki”,  który  obecnie  l iczy  z  kapelą 
25  osób.  W  zeszłym  roku  występowaliśmy  około  60  razy.  16  razy  byliśmy  na  
wyjazdach  i  gdzie  wyjeżdżamy,  to  nie  tylko  śpiewamy,  bawimy  się,  ale  i 
promujemy  gminę  poprzez  to,  że  na  instrumentach  mamy  herb  Gminy  Grunwald.  
To  jest  promocja  taka  mimowolna  przy  występach.  Oprócz  systematycznej 
działalności  oświatowej  pracownicy  GOK  pomagają  przy  przygotowaniu 
corocznych  uroczystości  grunwaldzkich.  Nie  ukrywam,  że  u  nas  w GOK jest  dużo  
prowadzone,  bo  są  przygotowywane  wnioski  o  pozyskiwanie  funduszy  z 
Ministerstwa  Kultury  Narodowej,  Urzędu  Marszałkowskiego  i  także  pomagają 
aktywnie  bezpośrednio  na  Polach  Grunwaldu  gdzie  trzeba  pomóc,  bo  gdyby  nie 
pomoc  GOK,  to  byłoby  trzeba  zatrudnić  jakieś  osoby.  W  2016  roku  wykonano 
remont  kapitalny  świetl icy  w  Łodwigowie.  Z  funduszu  GOK zakupiony  był  nowy 
piec,  wykonano  całą  instalację  centralnego  ogrzewania,  naprawiono  instalację 
elektryczną.  Opłacono  montaż  drzwi  do  świetl icy  w  Pacółtowie  gdzie  drzwi  były  
zakupione  z  funduszu  sołeckiego.  Montaż  opłacil iśmy  jako  GOK.  Do  świetl icy  w 
Zybułtowie  zakupiono  profesjonalny  stół  do  bilarda  oraz  piłkarzyki,  wykonano  z 
funduszu sołeckiego  termomodernizację  dachu.  Do świetl icy  Dylewo  zakupiono  3 
maszty,  które stoją przed świetl icą.  Pomalowano główną salę  świetl icy Frygnowo, 
przeprowadzono  remont  płotu,  wymianę  drzwi,  naprawę  ganku  i  elewacji  po  tym 
nieszczęsnym  wypadku,  który  we  Frygnowie  się  odbył.  Oczywiście,  że  zwrócono 
część,  f irma  ubezpieczeniowa  zwróciła,  ale  oczywiście  musiel iśmy  dołożyć,  bo 
nigdy  100%  nie  zwrócą.  W  świetl icy  w  Glądach  uzupełniono  szyby.  Jedyna  
świetl ica  która  pozostała  do  remontu,  ale  właściwie  teraz  była  decyzja,  że  nie  do 
remontu  a  będzie  planowane  wybudowanie  nowej,  bo  remont  przekroczy  koszt 
nowej  i  nie  opłaci  się tego remontować.  To co było  wykonywane,  to  nie  wiem czy  
jest  sens  to  wymieniać,  bo  tego jest  dużo.  Wszyscy  wiedzą,  że  sołtys i  jak  zwrócą  
się  o  pomoc  w organizacj i  czy  jakieś  imprezy,  nikt  nie  odszedł  tutaj  z  kwitkiem.  
Zawsze  coś  załatwiamy,  nawet  łącznie  z  tym,  że  jak  trzeba,  to  grochówkę  tu 
gotujemy  i  zawozimy  na  imprezę.  Jeżeli  chodzi  o  główne  imprezy  nie  będę 
wymieniał,  bo  tego  jest  dość  dużo  a  wszyscy  mają.  Te  imprezy  są  planowane  na 
przyszły  rok,  bo  to  są  imprezy  cykliczne  takie  jak  WOŚP,  w  tym  roku  baliśmy 
się,  że  będzie  dużo  mniej  a  zebraliśmy  jeszcze  raz  tyle  co  w  zeszłym  roku.  
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Robimy  licytacje  na  które  Pan  Wójt  daje  gadżety,  my  tutaj  z  Fundacj i  Grunwald 
też  takie  co mamy,  to  dajemy,  żeby jakoś tych  pieniędzy trochę zebrać.  Cykliczne  
imprezy niektóre  są  przez  nas  finansowane,  niektóre  nie  przez  nas,  bo niektóre  są  
jak  np.:  „Petanqe”  w  Mielnie  przez  klub  „Petanqe”  są  finansowane,  nie 
dokładamy.  Natomiast  dokładamy  jeżeli  jest  to  o  „Puchar  Wójta  Gminy 
Grunwald”,  to  wtedy  dokładamy.  Jak  mówiłem na  komisjach,  złożyliśmy  wniosek 
do  Narodowego  Centrum  Kultury,  na  razie  nie  ma  odzewu,  czekamy.  Został  
złożony  wniosek  o  remont,  termomodernizację  GOK.  Ci  nasi  Panowie  dwaj ,  o  
których  tutaj  mówil iśmy  tu  wymalowali  cały  dól,  teraz  jest  góra  wymalowana.  
Mamy teraz płytki  do położenia  i  też  oni  położą.  Nikogo się  nie  zatrudnia.  Położą 
z  tej  s trony,  żeby  wejście  było  troszkę  ładniejsze.  Termomodernizacja  GOK 
będzie  polegała  na  wymianie  okien,  stolarki  okiennej ,  drzwiowej,  remont  dachu  i  
elewacji .  Jak  na  komisj i  Pan  Arek  wspomniał,  ten  nasz  parkiet  też  wymaga 
wymiany i  może się uda wszystko zrobić,  tylko  nie parkiet  a  może dobre panele.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  ja  mam  pytanie  do  Pana 
Sekretarza  i  Pani  Skarbnik  czy  w  ubiegłym  roku  zostały  zakupione  zestawy 
komputerowe  do  szkół  w  Szczepankowie  i  we  Frygnowie,  bo  były  pieniądze  na 
pracownie  komputerowe?  A  co  się  stało  z  komputerami,  które  do  tej  pory  były  w 
tych pracowniach?
Sekretarz  –  Pan  Waldemar  Szydlik  –  zostały  wykorzystane  do  innych  celów. 
Rozumiem o co Panu chodzi,  że  te  komputery nadałyby się  w inne miejsce.  Każda 
szkoła  zagospodarowała  u  siebie,  bo  może  wykorzystać  na  innych  zajęciach  albo  
przeznaczyć  gdzieś  do  biblioteki  czy  w  innej  formie  zagospodarować  sobie.  Na 
pewno zostały w tych samych  miejscach,  w szkole.  
Przewodniczący  Rady Gminy – Pan Ryszard Bala –  czyli  są  w dalszym ciągu w 
szkole?
Sekretarz – Pan Waldemar Szydlik – tak.  
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  -  bo  słuchając  tego 
wystąpienia  Pana  Dyrektora   pomyślałem,  że  dobrze  by  było  gdyby  był  jakiś 
sprzęt,  który  wymienia  się  w  szkołach  ten  starszy  przekazać  do  świetl ic,  dwie,  
trzy  sztuki  komputerów  do  jakiejś  świetl icy  na  którym  starsze  pokolenie  czy  też 
młodzież  mogłaby  w  jakiś  tam  sposób  jeszcze  uczyć  się  czy  pracować.  Ja 
spotykam  się  z  opinią   moich  rówieśników  a  więc  pokolenia  60+,  że  brakuje  im 
miejsca  i  możliwości  nauczenia  się  prostych  czynności  związanych  z  obsługą 
komputerów.  W  domu  dzieci  nie  dopuszczają  a  do  tego  potrzebny  by  był  jakiś 
fachowiec,  instruktor,  który w takim systemie  małej  grupy mógłby te  podstawowe 
rzeczy nauczyć.
Dyrektor  GOK  –  Pan  Józef  Podolak  –  są  w  Grunwaldzie  dwa  zestawy 
komputerowe z dostępem do internetu,  są  w Dylewie,  w Dylewie  są stałe,  ale  jare 
które  działają,  3  sztuki,  Pacółtowo ma 8  komputerów,  bo  pozyskane,  używane.  W 
Marcinkowie  są  2  komputery.  Jest  we wszystkich  dostęp  do  internetu.  Były  też  w 
Zybułtowie,  ale  to  były  słabe  komputery,  niestety  posypały  się.  Tam  najwyżej  
można jeden czy dwa kupić nowe. 
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  -   ja  myślę  nie  tylko  o 
wyposażeniu  świetl ic  w  taki  sprzęt,  bo  ten  sprzęt  nikogo  i  niczego  nie  nauczy.  
Powinien  być  jakiś  instruktor,  może  osoba  lepiej  znająca  się  na  tym  sprzęcie,  po 
pierwsze możliwość  a po drugie ludzie  garną się  do takich  grupowych spotkań,  na 
których  mogą  się  czegoś  nauczyć  i  to,  że  do  mnie  trafiają  takie  wnioski  czy  też 
propozycje  czy  pytania,  to  świadczy  o  tym,  że  jest  jakieś  zainteresowanie  wśród 
ludzi,  którzy chcieliby się tego nauczyć a  nie bardzo mają gdzie.
Sekretarz  –  Pan  Waldemar  Szydlik  –  nie  chciałem wyprzedzać  tych  informacji , 
bo  gmina  jest  partnerem  projektu  takiego  edukacyjnego  dla  społeczności  naszej  
gminnej .  Założenia  były  takie,  że  powstanie  sześć  takich  e-klubów  na  terenie  
naszej  gminy.  Miały  być  doposażone  w  pracownie  komputerowe.  Okazało  się,  że 
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ten  projekt  przeszedł  jak  najbardziej ,  z  tym  że  z  tego  co  wiem  powstaną  tylko  
takie  dwa  e-kluby  w  miejscowości  Mielno  i  w  Gierzwałdzie  w  GOK.  Cel  tego 
projektu  jest  właśnie  edukacja  komputerowa  różnych  grup  społecznych  jeśli 
chodzi  o  wiek.  Tutaj  to  co  Pan  mówi  poniekąd  będzie  spełnione,  bo  taki  projekt  
od kwietnia  tego roku będzie  w naszej  gminie.  Jeśli  chodzi  o informacje  odnośnie  
tego  projektu  w  najbliższym  czasie  one  ukażą  się  na  stronie,  poza  tym  będą 
ulotki,  plakaty  tak  że  tu  będzie  można  jak  najbardziej  zachęcać  jak  najwięcej  
takich  osób  o  których  Pan  mówił,  60+,  bo  takie  jest  założenie  projektu,  żeby  
edukować te jak najbardziej  te osoby w tym wieku z naszej  gminy.  
Radny – Pan Arkadiusz Piasecki  – Pani Kierownik biblioteki  o tym wspominała.
Radna – Pani Alina Szymańska – ona w swoim zakresie.
Dyrektor  –  Pan  Józef  Podolak  –  jak  był  kurs  trzymiesięczny  właśnie  dla  takich 
osób,  zapotrzebowanie  było,  ale  drugi  raz  już,  to  tylko  te  same  osoby  chciały  
uczestniczyć  a chciel iśmy nowych.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  te  zapóźnienie 
informatyczne  jest  wśród  wszystkich  mieszkańców.  Bogaty  program,  który  Pan 
przedstawił  pozwoli  każdemu  z  nas  znaleźć  sobie  taką  imprezę,  takie  zajęcie,  
które zadowoli  jego oczekiwania.  
Innych uwag nie  zgłoszono.  
(Sprawozdanie i  oferta  w załączeniu – zał.  nr 6 i  7).
Przewodniczący Rady Gminy ogłosił  5-minutową przerwę.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  w  nawiązaniu  do  tego 
tematu,  o  którym  rozmawialiśmy  przed  przerwą,  ja  pozwoliłem  sobie  na  wniosek 
Pana  Piaseckiego  przygotować  kilka  l inków  do  stron  na  temat  działalności 
sołectw  i  warunków  w  jakich  te  sołectwa  działają.  Możecie  Państwo  sobie 
popatrzeć,  zapoznać  się  jak  to  funkcjonuje  gdzie  indziej ,  jakie  są  inne 
możliwości  rozwiązania  problemu  dofinansowania   działalności  świetl ic 
wiejskich,  jakie  są  aspekty  prawne  tego,  jak  to  organizacyjnie  można  usprawnić.  
My  mamy  jakieś  tam  swoje  doświadczenia  w  tym  zakresie  i  te  doświadczenia 
kontynuowane są od wielu lat ,  ale  czy nie  warto podpatrzeć  czy nie  można czegoś 
w naszym systemie  udoskonalić,  poprawić.  

Ad  pkt  9.  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  kolejnym 
punktem dzisiejszej  sesj i  jest  oferta  imprez  sportowych dla dzieci.
Sekretarz – Pan Waldemar Szydlik  –  jeśli  chodzi  o  imprezy sportowe dla  dzieci 
na  terenie  Gminy  Grunwald  w  roku  2017  zaplanowano  między  innymi  halowy 
turniej  piłki  nożnej  dla  uczniów  klas  IV  –  VI,  który  w  tej  chwili  s ię  odbył , 
halowy  turniej  piłki  ręcznej  dla  uczniów  klas  IV  –  VI,  również  w  najbliższą 
sobotę  się  odbędzie,  halowy  turniej  piłki  nożnej  dla  klas  I  –  III ,  halowy  turniej 
koszykówki  dla  uczniów  klas  IV  -  VI,  drużynowy  turniej  w  tenisie  stołowym  dla  
klas  IV  –  VI,  który  się  odbył ,  indywidualny  turniej  w  tenisie  stołowym  dla  klas 
uczniów  IV  –  VI,  również  już  odbyty.  Wiosną  planujemy  czwórbój 
lekkoatletyczny  dla  uczniów  klas  IV  –  VI  jak  również  turniej  piłki  nożnej  o 
„Puchar  Tymbarku”,  turniej  piłki  nożnej  „Z  podwórka  na  stadion”  jak  również  
turniej  piłki  nożnej  „Coca – cola”  dla  uczniów gimnazjum.  Oprócz tego odbywają  
się  cykliczne  zajęcia  piłki  nożnej  dla  drużyn  i  to  są  3  drużyny  jeśli  chodzi  o  
dzieci  i  młodzież.  Jest  drużyna  „Orlików”  rocznik  2006  –  2008,  drużyna 
„Trampkarzy”  rocznik  w2002  i  młodsi,  i  „Juniorzy”  rocznik  1999  i  młodsi.  Te 
drużyny  biorą  udział  w  rozgrywkach  według  kalendarza  Warmińsko-Mazurskiego 
Związku  Piłki  Nożnej .  Ten  kalendarz  zamyka  się  w  dwóch  rundach,  runda 
wiosenna  i  runda  jesienna.  Tutaj  należy  dodać  jeśli  chodzi  o  szkolenie  dzieci  i  
młodzieży,  w  tym  rankingu  gmin  zawsze  plasujemy  się  w  czołówce  i  nawet 
zostajemy  nagradzani  jakimiś  sprzętem  sportowym.  Tutaj  jeśli  chodzi  o  to  
szkolenie  dzieci  i  młodzieży,  tutaj  należy  pochwalić  naszych  trenerów  i  to,  że 
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dzieci  też  biorą  w  tym  udział .  Oprócz  tego  planujemy  i  corocznie  odbywa  się 
turniej  sportowy,  on  się  nazywa  „Rambit”,  jest  to  turniej  taki  rekreacyjno-
sportowy  dla  uczniów  klas  I  –  III ,  który  był  wcześniej  organizowany  w  sali  
sportowej ,  w  tej  chwili  organizujemy  go  przy  okazj i  „Dnia  dziecka”  i  cieszy  się 
on  również  dużym  powodzeniem,  Wiadomo,  że  te  maluch  najbardziej  przeżywają  
tą  rywalizację  sportową.  Oprócz  tego  planujemy  na  „Orliku”  turniej  drużyn 
siatkarskich  i  również  turniej  mini  tenisa  ziemnego  na  „Orliku”,  bo  swego  czasu 
dostaliśmy  też  nieodpłatnie  sprzęt  taki  do  mini  tenisa  ziemnego.  Wiadomo,  że  
dzieci  i  młodzież  chętnie  biorą  w  tym  udział ,  dlatego  również  planujemy  takie  
działania.  Oprócz  tego  od  października  do  marca  prowadzona  jest  l iga  tenisa  
stołowego  między innymi  dla  dzieci  i  młodzieży.  Oprócz  tego  biorą  w nim udział  
dorośli .  Również cieszy się  dużym powodzeniem.  Coraz więcej  jest  uczestników i  
tutaj  na  naszych  terenach  jest  to  jedna  z  nielicznych  takich  l ig  tenisa  stołowego.  
Zauważalne  są  już  efekty,  bo  biorą  oni  udział  w turniejach  okolicznych  i  ostatnio  
odbył  się taki  w Dąbrównie i  zajęły również te dzieci  jedno z czołowych miejsc w 
tym  turnieju.  Oprócz  tego  planowany  jest  taki  turniej   bardziej  rodzinny,  gdzie  
mogą  brać  udział  dzieci  jak  również  dorośli  i  planujemy to  zrobić  z  okazj i  „Dnia 
ojca”  i  „Dnia  matki”.  Jeśli  chodzi  o  plany  imprez  dla  dzieci  i  młodzieży  to  
oprócz  tego  odbywają  się  imprezy  mniejsze  i  większe  jeśli  chodzi  o  gimnazjum,  
ale  to już jest  młodzież a  tu było  zaznaczone,  że to ma być  dla dzieci.  
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  ja  mam  pytanie,  bo  nie 
wiem czy  to  jest  kompletny  plan  imprez,  który  dostaliśmy tutaj ,  na  pierwszy  rzut  
oka brak jakiegoś konkretnego umiejscowienia w kalendarzu tych  imprez.
Sekretarz  –  Pan  Waldemar  Szydlik  –  pierwszy  raz  w  tym  roku  było  i  nie 
wiedziałem na jakiej  zasadzie mam to przedstawić.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  dobrze  byłoby  to  gdzieś 
opublikować,  żeby  uczestnicy  mogli  s ię  przygotować,  w  jakiś  tam  sposób 
zmobilizować,  bo informacja,  że będzie turniej  piłki  nożnej  o „Puchar  Tymbarku” 
jak  będzie  wisiała  przez  cały  rok,  to  słabo  mobil izuje,  ale  jeżeli  będzie 
informacja,  że  turniej  o  „Puchar  Tymbarku”  będzie  pod  koniec  kwietnia,  to  być 
może  jakieś  tam poczynią  przygotowania  i  skrzykną  się.  Ale  mam drugą sprawę z  
pobocza  tego.  Na  posiedzeniu  komisj i  Pani  Kamińska  mówiła,  że  publikacja 
nazwisk  uczniów  jest  niedozwolona  a  proszę  mi  powiedzieć  jak  wygląda  system 
zgłaszania  uczestników imprez  tego  typu,  powiedzmy turniej  piłki  nożnej ,  tenisa,  
jakiś  tam  inny,  jak  to  wygląda.  Skoro  to  są  dzieci  niepełnoletnie,  powinny  mieć 
zgodę rodziców zezwalającą  na udział  w tym turnieju.  
Sekretarz  –  Pan  Waldemar  Szydlik  –  dobrze  Pan  myśl i ,  tak  się  odbywa,  że 
wiadomo  jak  dziecko  wyjeżdża  i  są  to  zawody  szkolne,  to  każde  dziecko  ma  taką 
zgodę od rodziców na każdy wyjazd.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  mam  pytanie  dotyczące  w 
jaki  sposób  dane  personalne  tego  dziecka  są  przechowywane?  Czy  jest  regulamin 
w  jaki  jest  sposób  wykorzystuje  się  ta  dane,  jaki  zakres  upoważnienia  rodzice  
dają na przetwarzanie tych  danych czy w regulaminach tych  jest  zawarte.
Sekretarz – Pan Waldemar Szydlik – nie jest  unormowane.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  właśnie  dlatego  Pani 
Kamińska  mogła  mieć  wrażenie,  że  nie  wolno  publikować  nazwiska  dziecka, 
nawet  jeżeli  ono bierze udział  za zgodą rodziców. 
Radna  –  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  jeśli  jest  zgoda  rodziców,  to  jest  to  coś 
zupełnie  innego.  Na  początku  każdego  roku  szkolnego  rodzice  podpisują  takie 
oświadczenia,  że  zezwalają  na  to,  żeby  dane  ich  dzieci  były  na  przykład 
upubliczniane na stronie szkoły czy gdziekolwiek indziej .  Natomiast  jeśli  dziecko 
wyjeżdża  gdziekolwiek  na  wycieczkę,  na  zawody,  gdziekolwiek  to  są  specjalne 
procedury.  Każda  szkoła  ma  swoje  własne  procedury.  Musi  być  zgoda  rodziców 
po  pierwsze,  po  drugie  musi  być  karta  wycieczki,  każde  dziecko  musi  mieć  
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ubezpieczenie  i  to  co  jest  na  początku  roku  szkolnego  wszystko  zbierane  i  każda  
szkoła ma w związku z tym regulaminy,  które to regulują.  
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  rozumiem,  tylko  my 
mówil iśmy  o  publikacj i  nazwisk  osób  uczestniczących  w  zawodach  bądź 
zwycięzców.  Skoro  dziecko  staruje  w zawodach,  dostało  zgodę  rodzica  na  udział , 
na  publikację  tego  swojego nazwiska,  a  więc  to  nazwisko może  być  publikowane.  
Nie  ma  tutaj  chyba  żadnych  przeszkód  co  do  tego,  żeby  o  zwycięzcach  czy  o 
uczestnikach na stronie internetowej  mówić.  
Sołtys  –  Pan  Rydiger  Kupisz  –  zawsze  Pan  Szydlik  podaje  do  sołtysów 
informacje.  Ja  za  każdym  razem  kiedy  odbywa  się  jakiś  turniej ,  dostaję 
informacje i  wieszam za każdym razem na tablicy ogłoszeń.
Przewodniczący  Rady Gminy –  Pan  Ryszard Bala  –  chodzi  o  dane  dzieci,  które 
nie  są pełnoletnie.
Sołtys  –  Pan  Arkadiusz  Rosa  –  jeżeli  dzieci  występują  gdzieś  poza  terenem 
gminy,  na  przykład  Ostróda  –  biegi  uliczne,  to  imiona,  nazwiska  łącznie  z 
miejscowością  są  wymieniane  w  gazecie,  więc  nie  wiem z  czego  to  wynika  czy  z  
regulaminu,  kwestia  zgody  uczestnictwa.  Czyta  się  z  imienia,  nazwiska  razem  z 
miejscowością,  gminą  skąd pochodzi.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  ja  myślę,  że  karta 
zgłoszenia  uczestnika  jest  również  upoważnieniem  do  publikacj i  wizerunku  w 
zakresie  tych  zawodów, tak to  chyba wygląda.  
Innych uwag nie  zgłoszono.

Ad  pkt  10.  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  kolejna 
informacja  –  analiza  realizacj i  Wieloletniego  Planu  Inwestycyjnego.  Tak  jak 
powiedziałem,  tą  analizę  możemy  przeprowadzić  w  tym  zakresie,   w  jakim 
zostało  w  tej  chwili  zrealizowane,  ale  plan  wieloletni  radni  postanowili 
zweryfikować  na  najbliższym  posiedzeniu  komisj i .  W  związku  z  tym 
konsekwencje tego będą jeszcze Państwu przedstawiane.  
Sekretarz  –  Pan  Waldemar  Szydlik  –  informacje  takie,  co  zostało  wykonane 
radni  otrzymali .  
Radni  uwag nie zgłosil i .

Ad  pkt  11.  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  przechodzimy 
do  kolejnego  punktu  –  ocena  realizacj i  zadań  w  ramach  funduszu  sołeckiego  w 
2016 roku.
Radni  dostali  taką  informację  dotyczącą  jakie  przedsięwzięcia  w  ramach 
przyznanych  środków funduszu  sołeckiego  zostały  zrealizowane  w  2016  roku.  Na 
ten  temat  radni  w  czasie  posiedzenia  komisj i  dyskutowali .  Ja  nie  będę  tego 
czytał ,  bo  to  jest  4  strony  tabel  z  zestawieniami.  Myślę,  że  taką  tabelkę  można 
zamieścić  na  stronie  internetowej ,  żeby  do  niej  mogli  dotrzeć  ci  którzy 
realizowali  ten  fundusz,  ale  również  popatrzeć  jak  to  odbywało  się  w  innych 
miejscowościach  dla  porównania,  dla  własnej  satysfakcj i ,  że  u  nas  zostało  
zrealizowane lepiej .  
(Informacja w załączeniu  – zał.  nr 8)

Ad  pkt  12.  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  -  przechodzimy 
do  kolejnego  punktu  –  informacja  o  wniesionych  skargach,  zażaleniach  i 
wnioskach w 2016 roku. Chodzi  o wnioski,  skargi,  zażalenia  spoza rady,  bo o tym 
jakie skargi  były na forum rady,  to radni  dobrze wiedzą.
Sekretarz  –  Pan  Waldemar  Szydlik  –  w  Urzędzie  Gminy  jest  prowadzony  taki 
rejestr  skarg  i  zażaleń.  W  roku  2016  do  rejestru  do  Urzędu  Gminy  nie  wpłynęła 
żadna  skarga.  W związku z  tym nie  mam tutaj  nic  więcej  do  dodania  oprócz  tego,  
że nic nie  wpłynęło.  
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Ad  pkt  13.  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  kolejnym 
punktem jest  – plan sprzedaży nieruchomości  gminnych.  
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  radni  otrzymali  wykaz  działek,  które  w  roku 
bieżącym  będą  wystawione  do  sprzedaży.  Jest  to  16  działek.  Myślę,  że  o 
niektórych  są podjęte  uchwały do  sprzedaży.  Tych  co  nie  są  podjęte,  to  myślę,  że  
będą w momencie kiedy uzyskamy wyceny,  to  będą przeze mnie składane wnioski
o  przeznaczenie  tych  działek  do  sprzedaży.  Z  tym  że  jeszcze  są  tutaj  dwie  
działki,  których  tutaj  nie  ma  zaznaczonych  o  których  wspominałem,  to  działka  7  
ha  w  miejscowości  Stębark,  co  do  której  należałoby  podjąć  decyzję,  rada 
musiałaby  podjąć  decyzję  czy  zmieniamy  plan  miejscowy  zagospodarowania 
przestrzennego  dotyczący  tej  działki,  przywracamy  poprzednią  funkcję  czyl i  
chodzi  o  przeznaczenie  tego  na  cele  budowlano  –  usługowe  czy  na  cele  rolne  i  
przeznaczamy  na  sprzedaż.  Musimy  to  na  najbliższych  sesjach  podjąć.  Jakieś  
propozycje  przygotuję,  jak  najbardziej  korzystne  dla  gminy  i  jeszcze  jest  jedna 
działka  inwestycyjna  w  miejscowości  Rychnowo  ponad  2  ha  przy  wieży  telefonii  
komórkowej.  Również  ona  jest  do  sprzedaży  na  cele  usługowe.  Działalność 
gospodarczo  –  usługowa  tam  może  być  prowadzona.  Też  tu  nie  ma  w  tym 
wykazie.  Też  to  będzie  wymagało  podjęcia  uchwały  rady gminy  na  przeznaczenie  
tego  na  sprzedaż.  Jest  dużo  jeszcze  tych  nieruchomości  i  tych  nieruchomości  raz 
ubywa,  raz  przybywa  z  tego  tytułu,  że  cały  czas  prowadzę politykę  przejmowania 
od  ANR  i  przeznaczania  później  na  nasze  cele.  Co  do  tych  działek  czy  macie  
Państwo jakieś pytania?
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  mam  pytanie  dotyczące  tej 
działki  w Rychnowie,  czy ona w jakimś oddaleniu od zabudowy?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  ona  jest  w  oddaleniu  od  zabudowy  takim 
przyzwoitym,  że pozwala prowadzić różną działalność  gospodarczą.  Ona jest  przy 
drodze  S-7,  ale  po  zakończeniu  tej  drogi  ekspresowej  będzie  w oddaleniu,  będzie  
dobry  zjazd.  Był  kiedyś  klient  na  tą  działkę,  przedsiębiorca  który  działalność  
gospodarczą  chciał  tam  otworzyć,  no  niestety  nie  dostał  od  Zarządu  Dróg 
Krajowych  i  Autostrad  zgody  na  zjazd  z  drogi  S-7  i  zrezygnował.  W  tej  chwili 
sytuacja  się  zmieni.  Będzie  to  droga  wojewódzka  i  z  niej  na  pewno  będzie  zjazd. 
To  bardzo  atrakcyjna  działka,  klasa  V,  VI,  typowo  pod  inwestycje.  W  tej  chwili  
samosiewkami zalesiona,  ale  to nie jest  zalesienie,  które wymaga zgody.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  czy  ta  działka  ma  w planie 
zagospodarowania przeznaczenie  na funkcje usługowe czy jakieś inne?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – jest  wyłączona z użytku rolnego.
Przewodniczący rady Gminy – Pan Ryszard Bala – nie bardzo wiadomo,  co tam 
może powstać.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – wszystko.
Przewodniczący  Rady  Gminy  -  ja  będę  wracał  do  swojego  pomysłu,  żeby  te 
niezbyt  oddalone  od  miejscowości  działki  przeznaczyć  na  takie 
zagospodarowanie,  żeby  to  była  nieuciążliwa  dla  mieszkańców  produkcja, 
rzemiosło  czy  usługi.  Jak  powiedziałem,  kurników,  chlewków  i  innych  mamy  w 
okolicy  dostatek  i  to  nie  wpływa  pozytywnie  ani  na  dobre  samopoczucie 
mieszkańców  ani  na  wizerunek  naszych  miejscowości,  dlatego  taką  mam sugestię  
i  prosiłbym  Pana,  żeby  się  nad  tym  zastanowić  czy  możliwa  jest  taka  zmiana  
planu  zagospodarowania,  żeby  przeznaczyć  te  tereny  na  lokalizację  takiej  sfery 
usług,  która nie będzie  uciążliwa.
Wójt  –  Pan Henryk Kacprzyk –  obwarowania  dotyczą  tego czy  działka  przylega 
do  terenu  chronionego  przyrodniczo  czy  do  jakiegoś  parku  przyrody  i  wtedy  te 
ograniczenia  są  tak  istotne,  ale  tak  na  dobrą  sprawę  jeżeli  działki  sprzedajemy 
gdzieś  poza  terenem  miejscowości,  na  dobrą  sprawę  my  nie  jesteśmy  w  stanie  za  
bardzo  ograniczyć  tej  działalności,  bo  jeżeli  to  jest  zgodne  z  planem  głównym,  
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mówię  tu  o  planie  zagospodarowania  przestrzennego  Województwa  Warmińsko-
Mazurskiego,  to  nie  bardzo  mamy  w  tym  temacie  do  gadania  a  osoba  która 
prowadzi,  ona  wystąpi  o  decyzję  środowiskową  i  trzeba  przeprowadzić  to 
postępowanie.  Jeżeli  w  postępowaniu  wykaże,  że  rzeczywiście  wykażą  najbliżsi  
mieszkańcy,  że  to  zagraża,  ale  jeżeli  instytucje  działające  na  zewnątrz  nie  
wykażą,  że  oddziaływanie  szkodliwe,  jeżeli  decyzja  będzie  pozytywna,  ja  i  nikt 
inny  nie  ma  szans  na  to,  żeby  taką  działalność  tam  powstrzymać.  Możemy  się 
narazić  na  odszkodowanie  z  tytułu  ustawy  o  wolności  prowadzenia  działalności  
gospodarczej .
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  ja  rozumiem  to,  tylko 
proszę  zrozumieć,  to  jest  teren  na  którym  żyją  ludzie,  którzy  maja  prawo  mieć 
jakiś  komfort  tego  życia.  Uszczęśliwianie  ich  jakąś  produkcją  cuchnącą  nie  jest 
dla  aż tak bardzo dobre.  
Innych uwag nie  zgłoszono.

Ad  pkt  14.  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  kolejnym 
zagadnieniem  dzisiejszej  sesj i  jest  sprawozdanie  wójta  z  działalności  między 
sesjami.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –   to  jest  początek  roku,  sprawozdanie  wójta  i 
tutaj  urzędu  polega  na  przygotowaniu  procesu  inwestycyjnego,  który  będziemy 
realizowali  w  roku  2017  czyli  do  realizacj i  załącznika  nr  3  do  uchwały.  Nie  ma 
tam  dużo  przedsięwzięć,  chociaż  są  to  przedsięwzięcia  bardzo  znaczące.  W  tej  
chwili  przystępujemy  do  ogłoszenia  przetargu  na  drogę  do  Korsztyna,  która  ma 
być  wykonana  do  końca  września,  dlatego  też  ta  procedura  musi  się  szybko 
odbywać  i  tą  drogę  musimy  zacząć  budować.  25  stycznia  tego  roku  byłem  na 
spotkaniu  z  Marszałkiem  Województwa  Warmińsko-Mazurskiego.  Zorganizowane 
było  to  spotkanie  tylko  dla  przedstawiciel i  samorządów  powiatu  ostródzkiego 
łącznie  z  Panem  Starostą.  Tam  rozmawialiśmy  na  temat  współpracy  z  Urzędem 
Marszałkowskim a szczególnie  o możliwości  korzystania  z  tych  programów, które  
w  tym  roku  będą  realizowane.  My  w  zasadzie  na  nasze  możliwości  f inansowe  ze  
wszystkich  programów,  które  żeśmy  mogli  wykorzystać,  to  wykorzystujemy. 
Tutaj  jednym  z  tych  właśnie  zadań  które  realizujemy  dotychczas  jest  właśnie 
realizacja  tych  dwóch  programów  szkolnych.  Tutaj  bliżej  w  temacie  jest 
sekretarz.  Pewnie  na  komisjach  na  ten  temat  rozmawial iście,  mówię  o  szkołach 
podstawowych  gdzie  są  realizowane  te  dwa  programy o  wartości  około  2  mln  zł  i  
będzie  realizowany  program  dotyczący  oddziałów  przedszkolnych  w 
miejscowości  Mielno  też  o  wartości  ponad  400  tys .  zł .  Do  tego  się 
przygotowujemy a  te  dwa to  już  są  w realizacj i .  Kwestia  teraz  podpisania  umów i  
realizacj i  już  tych  rzeczy.  Poza  tym  otrzymaliśmy  od  Generalnej  Dyrekcj i  Dróg  i  
Autostrad  tys iąc  ton  destruktu.  Na  ten  destrukt  znalazłem  miejsce  do 
magazynowania.  Dzisiaj  ustali l iśmy  warunki  umowy  na  gromadzenie  tego 
destruktu.  Będzie  to  za  dyskoteką  tam  za  tym  płotem,  tam  jest  s iatka,  płot.  Na 
drogi  tego  destruktu  nie  ma  sensu  wysypywać.  Wykorzystamy  go  już  wiosną  i  te  
drogi  najbardziej  potrzebujące  remontu  zostaną  destruktem  pokryte.  Oczywiście 
również  zleciłem  opracowanie  koncepcj i  zagospodarowania  budynku  gimnazjum 
w  Stębarku.  Na  pewno  w  takim  rozmiarze,  nawet  gdy  będzie  tam  szkoła 
podstawowa,  nie  będzie  potrzeba  tych  sal  lekcyjnych  tyle,  pomieszczeń,  takiej 
powierzchni.  Dlatego  też  taką  koncepcję  przygotuję,  przedstawię  radzie   do 
dyskusj i .  Żeby  zacząć  rozmawiać  trzeba  jakąś  koncepcję  na  dzień  dobry  mieć. 
Realizacja  projektów  oświetleniowych,  mam  tu  na  myśli  zlecenia  przygotowania 
projektów  na  rzeczy,  które  wynikają  z  tego  załącznika  nr  3,  wykonanie  projektu 
oświetlenia  Mielno,  Kitnowo  i  Stębark.  W  tej  chwili  jeszcze  są  starania,  co  cały 
czas  czynię  od  początku  roku,  w  celu  uzyskania  środki  na  dofinansowanie 
imprezy  grunwaldzkiej .  Mamy  już  umowy  na  połowę  wydatków  z  Ministerstwa 
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Kultury  i  z  prywatnymi  sponsorami.  Myślę,  że  w  ciągu  dwóch  miesięcy  uda  się  
budżet  zamknąć.  Międzyczasie  wyceniona  została  łódź  hybrydowa,  która  znajduje 
się  dokładnie  na  mojej  posesj i .  Zostanie  ogłoszony  przetarg.  Jeżeli  łódź  ta  nie 
jest  potrzebna  w  naszej  gminie,  po  prostu   niech  nie  budzi  emocji ,  niech  nie 
zawala  miejsca.  Tak  że  jest  wycena  zrobiona,  zleciłem  ogłoszenie  przetargu  na 
BIP.  Ukaże  się  ogłoszenie,  tak  że  zainteresowani  z  gminy  mogą  w  przetargu 
nieograniczonym  tą  łódź  nabyć,  bo  przy  okazj i  mogą  jeszcze  ode  mnie  dwie  
nabyć,  bo  przestałem  na  dobrą  sprawę  pływać.  Jeżeli  chodzi  o  sprawy,  które  się  
toczą,  sądowe,  to  tych  spraw  mamy  multum,  w  każdym  miesiącu  dwie,  trzy 
sprawy.  Rozstrzygnięcia  tych  spraw są  różne.  Myślę,  że  to  jest  temat  na  dyskusję 
w  ostatnim  punkcie  sesj i .  Rozstrzygnięto  przetarg  na  zakup  opału,  to  jest  w  8 
wyodrębnionych  częściach  zamówienia  wyłoniono  2  wykonawców  dostaw,  bo 
teraz  na  każdą  jednostkę  trzeba  odrębnie.  Tak  mówi  ustawa  o  zamówieniach 
publicznych.  Wyłoniono  dwóch  dostawców,  to  jest  PHU  Kazimierz  Przestrzelski 
w  części  I  zamówienia,  to  jest  dostawa  700  ton  miału  do  kotłowni  w 
Gierzwałdzie,  brutto  373,92  zł  za  1  tonę  i  PPHU  Zbigniew  Rostkowski  w  części  
II  do  VIII  zamówienia,  w  sumie  500  ton  miału  węglowego  za  cenę  brutto  375,15 
zł  za  tonę  i  40  ton  groszku  ekologicznego,  cena  za  1  tonę  600,-  zł .  Tak 
rozstrzygnięto  te  przetargi.  Umowy  już  podpisano.  Ogłoszono  przetarg  na 
dostawę  energii  elektrycznej  na  potrzeby  Gminy  Grunwald  z  podległymi 
jednostkami  organizacyjnymi  w okresie  od 01 marca  2017 roku do 28 lutego 2019 
roku. Odbyło  się  otwarcie  ofert .  Najkorzystniejszą ofertę  złożyła  firma Green S.A 
z  Wrocławia.  Przewidywana  wartość  kontraktu  to  281.133,45  zł  przy  zakładanym 
zużyciu  energii  na  poziomie  rocznym  1.081.191  kWh  tj .  0,2114  za  1  kWh.  W 
najbliższym  czasie  to  co  już  mówiłem  gmina  ogłosi  nieograniczony  przetarg  na 
zmianę  nawierzchni  drogi gminnej  relacj i  droga powiatowa – Korsztyn.  
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  ja  mam  pytanie  dotyczące 
tej  łodzi  Panie  Wójcie,  bo skoro gmina  ogłasza przetarg  na tą  łódź,  to  ta  łódź jest  
własnością  gminy?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – tak.  
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  ale  mówimy  o  łodzi,  którą 
przekazał  Pan drużynie  WOPR czy jakiejś  innej?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – o tej  mówię.  
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  tej  drużynie  WOPR 
przekazana?  
Wójt  –  Pan  Henryk Kacprzyk  –  przekazana  do użytkowania,  ale  jest  własnością 
gminy.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  ja  z  informacji ,  którą  od 
Pana  dostałem  wywnioskowałem,  że  przekazał  Pan  drużynie  WOPR.  Odebrała  go 
cała  drużyna,  ale  protokołu z  przekazania  Pan nie  chciał  mi  pokazać.  To nie  wiem 
jak to się odbyło.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  są  dwie  łodzie.  One  znajdują  się  nad  jeziorem 
Mielno.  Jedna  łódź  jest  własnością  WOPR,  z  tym  że  silnik  jest  zakupiony  przez 
Starostwo Powiatowe i  jest  to  własność  WOPR.  Ta łódź,  którą  my realizowaliśmy 
projekt,  to  wiadomo że  właścicielem,  że  tak  powiem tego urządzenia  jest  gmina  a 
że  była  do  użytkowaniach  w  WOPR,  to  ja  nie  wiem  czy  w  tej  chwili  jest  sens 
funkcjonowania  WOPR,  jeżeli  WOPR  nie  może  poruszać  się  po  akwenie  bez 
zgody  nie  wiem  czyjejś  tam.  Kiedyś  na  początek  na  którejś  tam  sesj i  też  padło 
pytanie właśnie od Pana czy dużo było  wypadków na jeziorze,  było  sporo utonięć, 
jednego  człowieka  wyciągnęliśmy.  Takiej  potrzeby  nie  ma,  ale  przede  wszystkim 
miałem wątpliwą przyjemność  być  przesłuchanym na Policj i  w Elblągu  w sprawie 
użytkowania  tej  łodzi.  Powiedziałem,  że mam dość tego.  Nie dość,  że  trzymam za  
darmo  i  ja  z  synem  kupujemy  paliwo  ze  środków  swoich.  Na  każde  wezwanie 
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Policj i  wyjeżdżal iśmy na poszukiwania czy to noc czy nie noc,  ale  niestety komuś 
to  się nie podoba a komu,  to  Państwo sami  wiecie.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  ponieważ  zgłaszali  s ię  do 
mnie  mieszkańcy,  którzy  zainteresowani  są  budową  przydomowych  oczyszczalni  
ścieków, bo podobno jakieś informacje zostały puszczone w eter,  tylko  nie bardzo 
wiedziel i  co  w  tej  sprawie  gmina  zamierza,  bo  ta  informacji ,  która  została 
zamieszczona  na  stronie  internetowej  niejako  sugeruje,  że  te  przydomowe 
oczyszczalnie  będą  realizowane  z  funduszy  gminnych,  ale  chciałbym,  żebyśmy 
tutaj  wyjaśni li  do końca tą  sprawę i  zastanowili  s ię jak kontynuować.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  jest  suma  przeznaczona  50  tys .  zł  w  budżecie 
gminy  na  realizację  właśnie  pilotażowo  powiedziałbym  oczyszczali 
przydomowych.  Zapotrzebowanie  podejrzewam a  wcześniej  nawet  jak  ustalaliśmy 
zainteresowanie  będzie  dużo  większe  niż  ta  suma  pozwala  wykonać  i  propozycja,  
że  zleciłem  wykonać,  żeby  opracował  jakiś  regulamin  wykorzystania  tych 
środków.  Chcemy  ogłosić  najpierw  nabór,  kto  będzie  chciał  realizować  takie 
przedsięwzięcie.  W  zależności  od  zainteresowania,  jak  będzie  dziesięciu,  to  
postaramy  się  tą  sumę  50  tys .  zł  podzielić  na  10  osób.  Jeżeli  będzie  więcej ,  to 
wiadomo ta  suma będzie  ewentualnie  niższa.  Według takiej  mojej  wiedzy całkiem 
przyzwoita  oczyszczalnia  przydomowa  w  sumie  12  do  15  tys .  zł  powinno 
wystarczyć  na jedno przedsięwzięcie,  co nie znaczy że gmina ma dofinansowywać  
w  100%.  Na  to  są  środki  również  z  PROW.  Ci  co  mają  chęć  budować,  mogą 
indywidualnie  zgłaszać  wnioski.  Gmina  zgłasza  duże  wnioski  a  małe  mogą 
zgłaszać  ci  co są indywidualnie  zainteresowani.
Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala – z Wojewódzkiego  Funduszu 
Ochrony Środowiska?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  niekoniecznie,  z  PROW  -  Programu  Rozwoju 
Obszarów  Wiejskich.  Wojewódzki  Fundusz  Ochrony  Środowiska  nie  daje  dotacj i 
tylko  daje kredyt  nisko oprocentowany a dotacje  do 63% daje PROW. 
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  ja  myślę,  że  to  jest 
działanie  w  dobrą  stronę,  żebyśmy  poznali  jakie  jest  zainteresowanie 
mieszkańców  takimi  projektami  i  na  tej  podstawie  próbowali  określić  warunki 
dofinansowania   w  programie  budowy  przydomowych  oczyszczalni.  Być  może 
jakieś  inne  środki  się  znajdą.  Mam  tutaj  zastrzeżenia  co  do  sposobu 
poinformowania mieszkańców. 
Radny – Pan Adam Królikowski – u mnie jest  wywieszone.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  ja  w  Milenie  nie 
widziałem,  nie  widziałem i  na innych  tablicach.  A że  to  jest  ważny moment,  żeby 
z  informacjami  docierać  do  mieszkańców,  to  nikogo  nie  trzeba  przekonywać, 
tablice  sołeckie  są  miejscem  komunikowania  się  urzędu  z  mieszkańcami.  To  że  
sołtys  dzwoni  do  jednej  czy  do  drugiej  osoby a  pomija  trzy  pozostałe,  to  nie  jest  
dobre  rozwiązanie,  dlatego  wydaje  mi  się,  że  trzeba  tą  sprawę  wyjaśnić  i  
jednoznacznie  wyprostować.  Bo  z  tych  informacji ,  które  tam  zostały 
zamieszczone  na  BIP  dowiedziałem  się,  że  będzie  to  dofinansowane  z  budżetu 
gminy.  Jeżeli  zgłosi  nam się  30  chętnych  a  my  mamy  50  tys .  zł ,  to  co  my  z  tego 
możemy  zawojować,  jak  opracować  program.  Słabo  to  będzie  wyglądało.  Dlatego 
proszę Państwa ja proponuję,  żeby Pan Wójt rozważył  taką sytuację,  na podstawie 
zebranych  informacji  o  potencjalnych  chętnych  opracować jakiś  projekt  programu 
i  przedstawić  go  do  konsultacj i  poprzez  zamieszczenie  na  stronie  BIP  czy  w 
postaci  zorganizowania  otwartego  spotykania  na  terenie  gminy  czy  też 
przedstawić  tą  konsultację  na  posiedzeniu  połączonych  komisj i ,  żebyśmy  mogli  
poznać  i  ewentualnie  wypowiedzieć  się  na  temat  tego  programu  i  dopiero  potem 
przystąpić  do  uchwalenia  w  takim  kształcie  na  jaki  nas  będzie  stać  i  na  jaki 
zgodzą  się  przyjąć  to  mieszkańcy.  Ważny  wydaje  mi  się  tutaj  być  też  taki  aspekt  
spotkania z fachowcem, który objaśni te  sprawy związane  z ekonomią,  z ekologią,  
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z  techniką  zamontowania  takich  oczyszczalni.  Żeby  ci  potencjalni  realizatorzy 
tych  inwestycj i  mieli  pełen  obraz   tego  co  ich  czeka  podejmując  taką  inwestycję,  
żeby  to  nie  było,  że  tak  hura  wszyscy  zapisujemy  się  na  przydomowe 
oczyszczalnie  a  potem  okazuje  się,  ten  się  wyłamał,  tamten  się  wyłamał,  
zrezygnował.  Zostaniemy  z  pieniędzmi  w  październiku  albo  l is topadzie  i 
specjalnie  nie  mamy co z tym zrobić,  a  program nie został  zrealizowany.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  jest  podjęta  uchwała  budżetowa  w  której 
zamieszczono  określone  środki  na  realizację  określonego  przedsięwzięcia. 
Ostatni  punkt  tych  uchwał  brzmi,  do  realizacj i  wójtowi  gminy.  Ja  uważam,  że 
dysponuję  bardzo  dobrym  aparatem  urzędniczym  i  pod  względem  kwalifikacj i  i 
pod  względem umiejętności  podjęcia  decyzj i ,  bo  nie  wszyscy  sobie  zdają  sprawę,  
że  na  przykład  nie  będzie  to  dotyczyło  dofinansowania  tam  gdzie  przewidywane 
jest  l iniowe  przeprowadzenie  kanalizacj i ,  bo  to  się  komuś  nie  podoba,  bo  on  nie 
będzie  płacił  za  ścieki,  bo  on  by  wołał  mieć  swoje  szambo.  Tak  nie  będzie. 
Będzie  to  dotyczyło  tylko  i  wyłącznie  zabudów  kolonijnych,  tam  gdzie  nie  
przewiduje  się  w  przyszłości  budowy  urządzeń  liniowych.  To  już  wyeliminuje 
sporą  część.  Poza  tym  jak  się  zapoznają  jak  to  ma  wyglądać,  jak  to  się 
eksploatuje,  i le  to  wymaga  wysiłku  przy  konserwacji  i  i le  wymaga  jeszcze 
nakładów  własnych  środków  na  odpowiednie  chemiczne  odczynniki,  które  należy 
do  tego  dodawać  i  konserwować.  Ja  myślę,  że  nie  ma  co  się  martwić  o  to,  że  
będzie  to  zrealizowane  w  taki  chaotyczny  sposób,  bo  ja  ten  temat  dawno 
poruszałem  na  sesjach.  Dobrze  że  tych  pieniędzy  trochę  jest  i  jeżeli  s ię  uda 
załóżmy  4  czy  5  a  nawet  10  po  5  tys.  zł  dofinansować,  to  będą  na  pewno 
zrealizowane w tych miejscach gdzie będzie to celowe.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  jeszcze  jedno  pytanie 
dotyczące  tych  przedsięwzięć  inwestycyjnych,  przypominał  Pan jakiś  czas  temu o 
przystąpieniu  do sporządzenia  planu czy projektu wykonalności  fotowoltaniki.  Na 
jakim etapie  to jest?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – tak,  jest  złożony wniosek. 
Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala -  o środki do realizacj i?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  o  środki  na  wszystkie  obiekty,  które  są 
własnością  społeczną  gdzie dachy umożliwiają  instalację.
Innych uwag nie  zgłoszono.

Ad  pkt  6.  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  kolejnym 
punktem  jest  podjęcie  uchwał  przez  radę  gminy,  pierwsza  uchwała  w  sprawie 
zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata  2017 -  2027.
Skarbnik  –  Pani  Urszula  Borkowska  –  WPF  dokonuje  zmian,  które  zostaną 
wprowadzone  uchwałą  budżetową  czyli  dokonuje  się  zmniejszenia  budżetu 
zarówno  po  stronie  dochodów  jak  i  wydatków  o  kwotę  106.095,88  zł  i  wynika  to 
z  decyzj i  wojewody  jak  również  decyzj i  Ministerstwa  Finansów  zmniejszającej  
budżet  przede  wszystkim  o  subwencję  oświatową.  W  załączniku  nr  2  czyli  w 
wykazie  przedsięwzięć  nie  dokonuje się  żadnych  zmian.  Tylko  chodzi  o  załącznik  
WPF gdzie dokonuje się  zmniejszenia  wartości budżetu.  
Radni  uwag nie zgłosil i .
Rada Gminy w głosowaniu jawnym – 14 głosami  za,  przeciwnych nie  było,  
wstrzymujących  się nie było,  – podjęła  uchwałę Nr XXXV/195/2017 w sprawie
zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata  2017 – 2027.
(Uchwała w załączeniu  – zał.  nr 9).

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala odczytał  projekt  uchwały 
w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2017 r .
Skarbnik  –  Pani  Urszula  Borkowska  –  uchwała  budżetowa  jak  już  wstępnie 
wspomniałam  zmniejsza  zarówno  dochody  jak  i  wydatki  o  kwotę  106.095,88  zł  i 
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wynika  to  przede  wszystkim  z  potrzeby  zwiększenia  planu  wpływów  z  tytułu 
grzywien  i  innych  kar  pieniężnych  o  kwotę  60  tys.  zł ,  zwiększenia  planu 
wpływów  z  różnych  opłat  o  kwotę  10.200,-  zł  jak  również  wpływów  z 
pozostałych  odsetek  o  3.500,-  zł .  Te  trzy  pozycje  wynikają  z  wyroku  sądu 
wygranego  w  sprawie  Pana  Dygacza.  Chodzi  tu  o  przegraną  sprawę  przez  Pana 
Dygacza  dotycząca  placu  zabaw.  Zarówno  kwota  główna  jak  i  opłaty  10.200,-  zł 
dotyczą  opłat  związanych  z  opłatami  sądu  jak  i  zastępstwa  procesowego.  Dlatego 
później  w wydatkach są ujęte  jako zwrot  tych  wydatków. Natomiast  kwota 3.500,- 
zł  są  to  odsetki.  To  są  planowane,  przypuszczalne  odsetki,  ponieważ  dopiero 
konkretnie  będzie  wiadomo  jaka  to  kwota  w  momencie  ich  zapłaty.  Następną 
pozycją  zwiększającą  plan  dochodów  to  jest  dotacja  celowa  otrzymana  z  powiatu  
na  realizację  porozumień  między  jednostkami  samorządu  terytorialnego,  która 
jest  w kwocie  1.878,12 zł .  Chodzi  o  tych  radców prawnych,  którzy tutaj  udzielają 
porad  za  darmo,  jak  również  zwiększenie  wpływu  z  podatku  od  nieruchomości  w 
kwocie  150  tys.  zł ,  zmniejszenie  wpływu  z  podatku  dochodowego  od  osób 
fizycznych  w  kwocie  794,-  zł ,  zmniejszenie  subwencji  ogólnej  w  części 
oświatowej  w  kwocie  362.497,-  zł ,  zwiększenie  wpływów  z  usług  31.201,-  zł  i 
zwiększenie  dotacj i  celowej  na  dodatki  mieszkaniowe  w  kwocie  416,-  zł . 
Dochody  te  mają  wpływ  na  wydatki.  W  związku  z  tym  o  taką  samą  kwotę 
dokonano  zmniejszenia  wydatków  w  ogólnej  kwocie  106.095,88  zł .  Szczegółowo 
rozpisałam w objaśnieniach.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  362.497,-  zł  zostało 
zmniejszone z jakiego powodu?
Skarbnik  –  Pani  Urszula  Borkowska  –  zmniejszenia  l iczby  dzieci,  przede 
wszystkim zmniejszenia  l iczby dzieci  w stosunku do roku ubiegłego.  
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  te  40  dzieci  o  których  Pan 
Wójt  mówił,  które  odejdzie  z  naszej  gminy,  to  ma  wpływ  na  zmniejszenie  tej  
subwencji?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  subwencja  jest  na  dziecko.  8.400,-  zł  jest 
subwencji  na jedno dziecko.
Innych uwag nie  zgłoszono.
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  14  głosami  za,  przeciwnych  nie  było, 
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  XXXV/195/2017  w  sprawie 
zmian budżetu Gminy Grunwald na 2017 r .
(Uchwała w załączeniu  – zał.  nr 10).

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  kolejna  uchwały  w sprawie 
dochodów  jednostek  budżetowych  Gminy  Grunwald  prowadzących  działalność  na 
podstawie ustawy o systemie  oświaty.  
Skarbnik  –  Pani  Urszula  Borkowska  –  ta  uchwała  wprowadza  tę  możliwość,  że 
dla  szkół  podstawowych  jak  i  dla  gimnazjum  będzie  istniała  możliwość  otwarcia  
rachunków  dochodów  własnych.  Jest  to  przede  wszystkim  związane  z 
koniecznością  central izacj i  wat.  Co  prawda  dożywianie  dla  dzieci  i  młodzieży 
jest  zwolnione  z  wat,  jednak  to  do  sprawozdań  trzeba  wykazywać,  do  jednolitego 
pliku  kontrolnego  trzeba  to  wykazywać.  Jest  to  jako  zwolnienie,  trzeba  mieć  nad 
tym  kontrolę.  Dotychczas  sprawy  dożywiania  młodzieży  w  szkołach  prowadziły 
szkoły w własnym zakresie.  Natomiast  w związku z tą  koniecznością  central izacj i  
wat,  będzie  to  tworzony  oddzielny  rachunek  dochodów  własnych  gdzie  na  niego 
będą  wpływać  wpłaty  zarówno  od  osób,  które  opłacają  jak  i  GOPS,  które  opłaca 
za  dzieci  spożywające  te  posiłki  i  jednocześnie  z  tych  rachunków  będą  opłacane 
zakupy tych  produktów żywnościowych.  Po  prostu  będzie  w tej  chwili  możliwość 
jakiejś  kontroli .  Księgowość  będzie  prowadzona  w  urzędzie  przy  współpracy 
oczywiście  ze  szkołami,  bo  to  jest  niemożliwe,  żeby  gmina  teraz  prowadziła  całe 
zakupy  dla  wszystkich  szkół.  Szkoły  dalej  będą  robić  zakupy  tylko  kwestia  
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księgowości,  która  będzie  przeniesiona  do  urzędu  i  będzie  to  bardziej 
przejrzyście  wydaje  mi  się,  bo  chociaż  to  szkoła  było  bardzo  skrupulatnie 
prowadzone.  Jednak  jest  taka  potrzeba  i  konieczność  prowadzenia  tych 
rachunków i  dlatego  też  ta  sytuacja  z  ta  uchwałą  o  dochodach  jednostek  budżetu. 
W  związku  z  tym,  że  nie  można  było  wcześniej  tego  zrobić,  dopóki  nie  ma  tej 
uchwały,  dlatego  też  prosiłam  o  przyjęcie  tej  uchwały  i  od  1  marca  chcemy 
wprowadzić  w  szkołach,  żeby  te  rachunki  otwarte  były  i  żeby  można  prowadzić 
od 1 marca.  
Radni  uwag nie zgłosil i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  14  głosami  za,  przeciwnych  nie  było, 
wstrzymujących  się  nie  było   –  podjęła  uchwałę  Nr  XXXV/196/2017  w  sprawie 
dochodów  jednostek  budżetowych  Gminy  Grunwald  prowadzących  działalność  na 
podstawie ustawy o systemie  oświaty.
(Uchwała w załączeniu  – zał.  nr 11).

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  kolejna  uchwały  w   sprawie 
uchwalenia  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów 
Alkoholowych oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania  Narkomanii  na 2017
rok.
Tą uchwałę przedstawiła  tutaj  Pani  Marzena Jabłonowska.
Radni  uwag nie zgłosil i .
Rada Gminy w głosowaniu jawnym – 14 głosami  za,  przeciwnych nie  było,
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  XXXV/197/2017  w  sprawie 
uchwalenia  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów 
Alkoholowych  oraz  Gminnego  Programu  Przeciwdziałania  Narkomanii  na  2017 
rok.
(Uchwała w załączeniu  – zał.  nr 12).

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala -  następna  uchwała w   sprawie 
przyjęcia  programu  opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz  zapobiegania 
bezdomności  zwierząt  na terenie  Gminy Grunwald na 2017 rok.
Sekretarz  –  Pan  Waldemar  Szydlik  –   rada  gminy  corocznie  uchwala  taki 
program.  Jest  to  obowiązkiem  wykonania  tego  do  31  marca  danego  roku.  W 
związku  z  tym  dzisiaj  ta  uchwała,  która  ma  główne  cele  takie  jak  zapewnienie  
bezdomnym  zwierzętom  miejsca  w  schronisku,  opiekę  nad  wolno  żyjącymi 
kotami,  w  tym  dokarmianie,  odławianie  bezdomnych  zwierząt,  obligatoryjną 
steryl izację  oraz  kastrację  zwierząt  w  schronisku  dla  zwierząt,  poszukiwanie  
właściciel i  dla  bezdomnych  zwierząt,  usypianie  ślepych  miotów,  wskazanie 
gospodarstwa rolnego w celu  zapewnienia  miejsca  dla  zwierząt  gospodarskich  jak 
również  zapewnienie  całodobowej  opieki  weterynaryjnej  w  przypadku  zdarzeń 
drogowych  z  udziałem  zwierząt.  Taki  projekt  został  przedstawiony  do 
zaopiniowania  Powiatowemu  Lekarzowi  Weterynarii ,  organizacj i  społecznej ,  
której  s tatutowym celem jest  ochrona zwierząt  działającym na obszarze gminy jak  
również  zarządcom  obwodów  łowieckich,  działających  na  obszarze  Gminy 
Grunwald.  Załącznikiem  do  tej  uchwały  jest  szczegółowy  program.  Na  realizację 
tego zadania przeznaczona została  kwota 25 tys .  zł .  
Radni  uwag nie zgłosil i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  14  głosami  za,  przeciwnych  nie  było, 
wstrzymujących  się  nie  było  -  podjęła  uchwałę  Nr  XXXV/198/2017  w  sprawie 
przyjęcia  programu  opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz  zapobiegania 
bezdomności  zwierząt  na terenie  Gminy grunwald na 2017 rok.
(Uchwała w załączeniu  – zał.  nr 13).  
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Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  kolejna  uchwała  w sprawie 
wyrażenia  zgody  na  nieodpłatne  nabycie  na  własność  Gminy  Grunwald 
nieruchomości  niezabudowanej  położonej  w obrębie geodezyjnym Pacółtowo.
Sekretarz  –  Pan  Waldemar  Szydlik  –  uchwała  dotyczy  obrębu  geodezyjnego 
Pacółtowo  miejscowości  Pacółtówko.  Właściciel  przekazuje  nieodpłatnie  działkę, 
którą  gmina  wykorzysta  następnie  w  celu  urządzenia  drogi  lokalnej .  Jeśli  chodzi  
o  sprawdzenie  tych  działek,  to  co  było  przedmiotem  zapytania  na  komisj i ,  jeśli 
chodzi  o działkę  36 według naszej  ewidencj i ,  wypis  z rejestru gruntów, ta  działka 
jest  drogą  gminną  a  działka  nr  43  to  jest  droga  powiatowa.  Droga  powiatowa 
dochodzi  do  tej  miejscowości  i  potem już  jest  dalej  w prawo a  w lewą stronę  jest  
droga  gminna.  Uchwała  dotyczy  tej  działki  przekazanej  dla  nas  nieodpłatnie  i  
którą my wykorzystamy w celu urządzenia  drogi gminnej .  
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  ta  moja  wątpliwość  wzięła 
się  stąd,  że na mapach Starostwa szczególnie  Zarządu Dróg Powiatowych ta  droga 
od  Pacółtowa  do  Olsztynka  jest  jednolitym  pasem  bez  jakichkolwiek  wstawek 
drogi  gminnej ,  w  związku  z  tym  miałem  wątpliwości  czy  ten  odcinek  o  którym 
tutaj  mówimy,  to  przypadkiem  nie  podejmujemy  decyzję  nie  w  naszej  sprawie,  
dlatego takie  wątpliwości zgłosiłem.  Sprawa jak gdyby została  wyjaśniona.
Innych uwag nie  zgłoszono.
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  14  głosami  za,  przeciwnych  nie  było, 
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  XXXV/199/2017  w  sprawie 
wyrażenia  zgody  na  nieodpłatne  nabycie  na  własność  Gminy  Grunwald 
nieruchomości  niezabudowanej  położonej  w obrębie geodezyjnym Pacółtowo.
(Uchwała w załączeniu  – zał.  nr 14).  

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  -  kolejna  uchwała  w  sprawie 
wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości  w trybie bezprzetargowym.
Sekretarz  –  Pan  Waldemar  Szydlik  –  dotyczy  to  działek  które  są  w 
miejscowości  Łodwigowo.   Przy  świetl icy  stawiany  był  płot,  w  związku  z  tym 
zamiana  jest  konieczna,  w  związku  z  tym  że  płot  był  na  terenie  właściciela,  
dlatego  zamieniamy te  grunty  po to,  żeby ten  płot  już mógł  na naszym terenie  się  
znajdować.  W  związku  z  tym,  że  nastąpił  nowy  podział  geodezyjny  działki  
zostały  trochę  zmienione.  To  jest  przedmiotem  po  raz  kolejny  naszych  rozważań 
uchwały.  
Radni  uwag nie zgłosil i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  14  głosami  za,  przeciwnych  nie  było, 
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  XXXV/200/2017  w  sprawie 
wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości  w trybie bezprzetargowym.  
(Uchwała w załączeniu  – zał.  nr 15).

Przewodniczący  Rady Gminy –  Pan Ryszard Bala  -  kolejna   uchwała  w   sprawie 
wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  niezabudowanej  w  trybie 
bezprzetargowym.
Sekretarz  –  Pan  Waldemar  Szydlik  –  po  raz  kolejny  podejmujemy  tą  uchwałę. 
Chodziło  o  zapis,  że  działkę  sprzedajemy  na  poprawę  warunków 
zagospodarowania  obecnej  przyległej  nieruchomości.  W  związku  z  tym 
prostujemy  to.  W  tej  chwili  już  ta  uchwała  jest  do  akceptacj i  Państwa.  Jeśli  
chodzi  o  tą  działkę  jest  to  mała  działka.  Nie  może  być  ona  zagospodarowana jako 
drobna  nieruchomość,  w  związku  z  tym  sprzedajemy  ją  w  trybie 
bezprzetargowym.
Radni  uwag nie zgłosil i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  14  głosami  za,  przeciwnych  nie  było, 
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  XXXV/201/2015  w  sprawie 
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wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  niezabudowanej  w  trybie 
bezprzetargowym.
(Uchwała w załączeniu  – zał.  nr 16).

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  -  kolejna  uchwała  w   sprawie 
zamiaru  l ikwidacj i  punktu przedszkolnego w Gierzwałdzie.
Sekretarz  –  Pan  Waldemar  Szydlik  –  w  tamtym  roku  podejmowaliśmy  też  tą 
uchwałę  o  zamiarze  l ikwidacj i  punktu  przedszkolnego  w  Gierzwałdzie.  Punkt 
przedszkolny  w  Gierzwałdzie  powstał  w  ramach  realizacj i  projektu 
współfinansowanego  ze  środków  Unii  Europejskiej .  Realizację  projektu 
zakończono  30  czerwca  2015  roku.  Nie  mniej  tzw.  trwałość  projektu  obligowała  
nas  do  tego,  żeby  ten  punkt  przedszkolny  musiał  działać  do  30  czerwca  2017 
roku.  W  tamtym  roku  podjęliśmy  uchwałę  intencyjną  o  zamiarze  l ikwidacj i .  Z 
tym,  że trwałość projektu jest  do 30 czerwca 2017 roku, tak że myślę,  że teraz już 
możemy  podjąć  uchwałę  intencyjną.  Po  zgodzie  kuratora  i  wszystkich  instytucj i  
zlikwidować  punkt  przedszkolny  a  przekształcić  go  w  oddział  przedszkolny  od  1 
września 2017 roku. 
Radni  uwag nie zgłosil i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  14  głosami  za,  przeciwnych  nie  było, 
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  XXXV/202/2017  w  sprawie 
zamiaru  l ikwidacj i  punktu przedszkolnego w Gierzwałdzie.
(Uchwała w załączeniu  – zał.  nr 17).

Przewodniczący  Rady  Gminy –  Pan  Ryszard  Bala  -  ostatnia  uchwała  w   sprawie 
ustalenia  planu  sieci  publicznych  przedszkoli ,  oddziałów  przedszkolnych  przy 
szkołach  podstawowych,  dla  których  organem  prowadzącym  jest  Gmina 
Grunwald.
Sekretarz  –  Pan  Waldemar  Szydlik  –  ta  uchwała  ma  związek  z  poprzednią 
uchwałą,  jeśli  chodzi  o  punkt  przedszkolny  w  Gierzwałdzie,  zlikwidujemy  go  a  1 
września  będzie  to  oddział  przedszkolny,  w  związku  z  tym  jest  to  uchwała 
porządkująca  te  nasze  oddziały  przedszkolne  przy  szkołach  podstawowych,  które 
będą działały.  Uchwała wejdzie  w życie  od 1 września 2017 roku i  będziemy mieć 
4  oddziały  przy  szkołach  podstawowych  czyli  przy  szkole  we  Frygnowie, 
Mielnie,  Gierzwałdzie  i  Szczepankowie.
Radni  uwag nie zgłosil i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  14  głosami  za,  przeciwnych  nie   było,  
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  XXXV/203/201  w  sprawie 
ustalenia  planu  sieci  publicznych  przedszkoli ,  oddziałów  przedszkolnych  przy 
szkołach  podstawowych,  dla  których  organem  prowadzącym  jest  Gmina 
Grunwald.
(Uchwała w załączeniu  – zał.  nr 18).

Ad  pkt  9.  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  kolejnym 
punktem są interpelacje  i  zapytania.  
Ja  na  poprzedniej  sesj i  złożyłem  interpelację  na  którą  uzyskałem  odpowiedź. 
Przedstawię  Państwu  o  co  chodziło  w  mojej  interpelacj i  i  jaką  odpowiedź 
otrzymałem.
Interpelacja  w sprawie kontroli  w placówkach oświatowych.
W  dniu  28  lipca  2016  roku  w  Publicznej  Szkole  Podstawowej  im.  Królowej 
Jadwigi  we  Frygnowie  przeprowadzona  została  kontrola  przez  wizytatorów 
Warmińsko-Mazurskiego  Kuratorium  Oświaty.  Wizytatorzy  stwierdzili  szereg 
nieprawidłowości,  m.in.:

– w zakresie  oceniania,  klasyfikowania,  promowania  uczniów oraz  udzielania 
pomocy pedagogiczno-psychologicznej ,
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– w  zakresie  prowadzenia  dokumentacj i  potwierdzającej  realizację  zajęć 
dydaktyczno-wychowawczych,  

– w zakresie  sprawowania nadzoru pedagogicznego przez dyrektora  szkoły,  
– w  zakresie  zalecanych  warunków  i  sposobów  realizacj i  podstawy 

programowej  w klasie  I .  
Ponadto  stwierdzono,  że  Pani  Dyrektor  nie  posiadała  i  nie  przedstawiła  w 
dniu  kontroli  arkusza  organizacyjnego  na  2015/2016 r .  oraz  sprawozdania  z 
prowadzonego nadzoru pedagogicznego za rok 2014/2015.  
Na  podstawie  §  37  ust .  1,  3  uchwały  w  sprawie  statutu  Gminy  Grunwald 
zwracam  się  do  Pana  z  interpelacją  i  proszę  o  odpowiedź  na  następujące 
pytania:

Ja te  pytania  będę od razu zestawiał  z  odpowiedziami.
1. Czy  w  latach  2013  –  2016  w  publicznych  placówkach  oświatowych  gminy 
Grunwald  były  prowadzone  kontrole  zlecone  i  wykonywane  przez  organ 
prowadzący  te  placówki?  Na  tak  postawione  pytanie  uzyskałem  następującą 
odpowiedź:  
„Organ  prowadzący  szkołę  sprawuje  nadzór  nad  działalnością  w zakresie  art .  34a 
ustawy o systemie  oświaty:
1.  prawidłowości  dysponowania  przyznanymi  szkole  środkami  budżetowymi  oraz 
pozyskanymi  przez  szkołę  środkami  pochodzącymi  z  innych  źródeł,  a  także 
gospodarowania mieniem,
2.  przestrzegania  obowiązujących  przepisów  dotyczących  bezpieczeństwa  i 
higieny pracy pracowników i uczniów,
3.  przestrzeganie przepisów dotyczących  organizacj i  pracy szkoły.
Przepisy  ustawy  o  systemie  oświaty  nie  regulują  szczegółowego  trybu  ani 
terminów  prowadzenia  kontroli  przez  organ  prowadzący.  Należy  zatem  przyjąć,  
że  to  organ  prowadzący  decyduje  o  ich  częstotl iwości  i  zakresie.  Gmina  
Grunwald  jako  organ  prowadzący  szkoły  podstawowe  i  gimnazjum  prowadzi 
bieżącą  kontrolę  wydatków związanych  z funkcjonowaniem szkół.  W szkołach nie 
jest  poprowadzona  księgowość.  Wszystkie  wydatki  ponoszone  w  szkołach  są 
ewidencjonowane,  rozliczane  i  zatwierdzane  przez  Urząd  Gminy.  Organizacja 
pracy  szkoły  jest  na  bieżąco  konsultowana  podczas  narad  dyrektorów  z  wójtem  i  
pracownikami  odpowiedzialnymi  za oświatę  w Gminie Grunwald.”
 Tyle  odpowiedzi  na pierwsze  pytanie.  Ja  jeszcze  raz  wrócę  do jego sensu.  Czy w 
latach  2013  w  publicznych  placówkach  były  prowadzone  kontrole  zlecone  i 
wykonywane  przez  organ  prowadzący?  Odpowiedź  na  tak  postawione  pytanie  to 
jest  odpowiedź  zero  -  jedynkowa,  tak  albo  nie  i  to  by  mi  w  zupełności 
wystarczyło.  A  tutaj  przeczytałem  Państwu  tą  odpowiedź,  która  zawiera   wyciągi  
z  ustawy  o  systemie  oświaty,  ale  z  tego  nie  wynika  jakie  tutaj  gmina  kontrole  
prowadziła.  
Drugie  pytanie  – Jakie  były  główne problemy (tematyka)  prowadzonych  kontroli? 
Skoro  tych  kontroli  nie  było,  więc  tutaj  trudno  oczekiwać,  żeby  były  
jakiekolwiek  problemy.  A  taka  jest  odpowiedź:  „Czynności  kontrolne  w  zakresie 
wydatków  i  organizacj i  pracy  szkół  są  prowadzone  na  bieżąco  w  trakcie 
zatwierdzania  celowości  wydatków  poniesionych  przez  placówki.  Wydatki 
dokonywane  są  zgodnie  z  zatwierdzonym  budżetem  przeznaczonym  dla  szkół  w 
danym roku budżetowym.”
Nie wiem jak ta odpowiedź ma się  do postawionego pytania.
Trzecie  pytanie  –  Jakie  poczyniono  ustalenia  i  jakie  wydano  zalecenia  w  wyniku  
przeprowadzonych  czynności  kontrolnych?  Ta  trzecia  odpowiedź  jest  zgodna  z 
logiką pytania.  „Nie wydano żadnych  zaleceń.”  
Czwarte  pytanie  –  Jakie  decyzje  podjęto  po  kontroli  doraźnej  prowadzonej  
28 l ipca 2016  roku  przez  wizytatorów  Kuratorium  Oświaty  w  stosunku  do  osób 
odpowiedzialnych  za stwierdzone zaniedbanie w szkole we Frygnowie?
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I  odpowiedź:  „Po  kontroli  doraźnej  przeprowadzonej  28  l ipca 2016  roku  przez 
wizytatorów  Kuratorium  Oświaty  w  Olsztynie  przeprowadzono  rozmowę  z 
dyrektorem  szkoły  w  celu  usunięcia  zaistniałych  nieprawidłowości.  Powtórna 
kontrola  pracowników  Kuratorium  Oświaty  z  dnia  20  października  2016  roku 
stwierdziła,  że zrealizowano wszystkie  zalecenia w sposób prawidłowy.”  
Proszę Państwa sądzę,  że stawiając pytanie  chce się  otrzymać  jakąś  odpowiedź na 
takie  pytanie  a  nie  jakieś  wykrętne,  wymijające  cytaty  z  różnych  źródeł,  do 
których  sam  mogę  dojść,  nie  muszę  pytać  o  to  wójta.  Tutaj  widocznie  -  jak 
mieliście  Państwo  okazję  przekonać  się  -  jest  inaczej .  Ja  stwierdzam,  że  na 
pierwsze  pytanie  nie  otrzymałem  właściwej  odpowiedzi.  Dlatego  bym  prosił  o 
uzupełnienie  tego.  
Wójt  –  Pan Henryk Kacprzyk –   wszystkie  kontrole  są  prowadzone  na  bieżąco  i 
nie  muszę  tu  notatek  prowadzić  z  tych  kontroli ,  ponieważ  śmiesznie  by 
wyglądało,  że  ja  to  co  mam  w  kompetencjach  swoich,  mogę  przeprowadzić 
kontrolę  z  działalności  f inansowej  szkoły  i  to  co  te  ustawy  mówią,  z 
bezpieczeństwa  i  higieny  pracy,  administrowania  szkołą.  Nie  mamy  my  jako  rada  
możliwości  kontroli  merytorycznej .  Ta kontrola  to  musiała  by wyglądać  tak,  że ja  
biorę  całą  dokumentację  f inansową  szkoły  Frygnowa,  jadę  do  szkoły  z  tą 
dokumentacją,  tam  sprawdzam  i  wracam.  Nie  muszę  tego  robić,  bo  mam  to 
wszystko  u  siebie,  u  Pani  Skarbnik.  Każdy  ruch  finansowy  jest  dla  mnie  znany 
bądź  dla  osoby która  dekretuje  wydatki.  Jeżeli  jakieś  nieprawidłowości  są,  nawet  
nie  mogą  zaistnieć  nieprawidłowości,  bo  dyrektorzy  ustalają  wydatki  czy  są 
zgodne  z  budżetem  uchwalonym  przez  radę  gminy.  Nie  ma  innego  pytania.  Po 
prostu  jest  ta  kontrola  prowadzona  na  bieżąco.  Nie  ma  potrzeby  sporządzania  z 
tego  jakichś  protokółów.  Początkowo  Kuratorium  Oświaty  i  Ministerstwo 
Edukacj i  różnie  na  to  patrzyło,  bo  chciel i  żeby  były  księgowe  w  każdej  szkole. 
Teraz  jest  centralizacja,  że  gmina  ma  te  rzeczy  finansowe,  bo  to  należy  do 
naszych  kompetencj i  prowadzić  przez  cały  aparat  księgowy gminy  a  dla  mnie  ten 
cały  aparat  księgowy  jest  do  wglądu  w  każdej  chwili  na  miejscu.  Można  to  tak 
zrozumieć  a  nie,  że  ja  wymijająco  czy  lekceważąco,  bo  nie.  Tak  to  wygląda  na 
dzisiaj .  
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  Panie  Wójcie  działalność 
szkoły  to  nie  jest  tylko  działalność  w  sferze  ekonomicznej ,  wydatki,  rozliczanie  
tych  wydatków,  zakupy,  i td. ,  to  jest  szereg  różnych  dziedzin,  które  w  tej  szkole  
powinny  być  realizowanie,  ale  z  racj i  tego,  że  organem  prowadzącym  jest  wójt ,  
powinien  nad  tym  czuwać.  Zresztą  sam  Pan  w  tej  odpowiedzi  podaje  3  punkty,  
które  w  szerokim  zakresie  opisują  całą  działalność  szkoły.  Ja  Państwu  powiem 
taką  rzecz,  to  że  w  szkole  we  Frygnowie  po  zakończeniu  roku  szkolnego 
2015/2016   nie  było  arkusza  organizacyjnego  na  ten  rok,  który  się  zakończył ,  no 
to  ja  po  prostu  sobie  tego  nie  mogę  wyobrazić.  Arkusz  organizacyjny opracowuje 
się  do  końca  kwietnia.  Organ  prowadzący  zatwierdza  go  do  końca  maja  i  s tanowi 
podstawowy  dokument  na  podstawie  którego  wykonuje  się  szereg  czynności  
organizacyjnych w szkole.  Opracowuje się plany zajęć,  opracowuje się obciążenie 
dla  nauczycieli .  Okazuje  się  po  roku  funkcjonowania,  po  roku  szkolnym,  że  tego  
arkusza  nie  ma.  W związku z  tym ja  pytam,  czy Pan Wójt  sprawdzał,  zatwierdzał,  
no  może  gdzieś  po  drodze  zaginął  ten  arkusz  organizacyjny  zanim  dotarł  do 
szkoły i  Pani Dyrektor  nie  miała.  
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  oczywiście,  że  zatwierdzam.  W  odpowiednim 
terminie  są  przedstawiane,  są  zatwierdzane.  Nie  wiem  co  tam  Pani  Dyrektor,  
może  gdzieś  się  jej  zapodział ,  nie  wiem  jak  to  jest  możliwe,  żeby  prowadziła 
działalność dydaktyczną bez arkusza organizacyjnego.
Radny  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  chodzi  o  to,  że  ja  jestem,  że  szkoły  we 
Frygnowie  i  chciałbym  to  wyjaśnić  jak  to  wyglądało.  Ten  arkusz  się  znalazł.  Nie 
było  go  w tym  momencie  gdy była  ta  kontrola,  dlatego  tylko  że  trwał  remont.  Po 
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prostu  dokumenty  były  pochowane.  Był  bałagan,  było  poprzykrywane  foliami  i 
trzeba  było  tego  szukać.  Tak  to  wyglądało.  Przyjechała  ta  kontrola  a  znalezione 
było  później .
Radna  –  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  nie  ma  możliwości,  żeby  szkoła 
funkcjonowała bez arkusza organizacyjnego.  
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  ja  tak  to  postrzegam, 
powiedziałem przed chwilą,  że nie  wyobrażam sobie,  że taka  sytuacja  mogła  mieć 
miejsc,  że nie  ma podstawowego dokumentu,  który opisuje organizację  szkoły.
Sekretarz  –  Pan  Waldemar  Szydlik  –  szkoła  przedstawia  taki  projekt 
organizacyjny  do  końca  kwietnia.  My  jako  organ  prowadzący  zatwierdzamy  ten 
projekt,  Pan  Wójt  podpisuje,  szkoły  otrzymują  z  powrotem  do  realizacj i  i  na 
pewno jest  to  corocznie  wykonywane.  Wiadomo,  że  to  jest  taki  temat  bez  którego  
nie  może  funkcjonować  szkoła,  bo  to  pokazuje  jakie  zajęcia  prowadzić,  rejestr  
godzin,  i td. .  To  jest  nieodzowny  dokument  i  na  pewno  każda  szkoła  jest 
zobowiązana do tego i  to  zadanie jest  zapewne wykonane.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  jasne,  tylko  że  ta  kontrola 
stwierdziła  również  braki  w  zakresie  dokumentacj i  potwierdzającej  realizację  
zajęć  dydaktycznych,  w  zakresie  sprawowania  nadzoru  pedagogicznego  przez 
dyrektora  szkoły,  jest  to  nie  tylko  arkusz  organizacyjny.  Natomiast  wracając  do 
arkusza  organizacyjnego,  ja  sobie  przypominam  taką  scenkę  z  2012  roku. 
Zwróciłem  się  do  wójta  o  udostępnienie  arkusza  organizacyjnego  szkoły  w 
Mielnie  i  s tatutu  szkoły  w  Mielnie  i  w  odpowiedzi  dostałem  tak  –  arkusz  
organizacyjny  szkoły  w  Dylewie  mogę  otrzymać  jak  się  zwrócę  do  dyrektora  
szkoły  w  Dylewie,  w  Dylewie,  to  jest  na  piśmie.  Wtedy  jeszcze  nie  skojarzyłem 
tej  sytuacj i ,  ale  w  tej  chwili  zaczynam  mieć  wątpliwości  czy  te  arkusze  
rzeczywiście  są  i  w  jaki  sposób  są  opracowywane.  Proszę  Państwa  to  jest  jedna 
sprawa dotycząca  tego przykrego wydarzenia.

Ad  pkt  17.  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  -  przechodzimy 
do kolejnego punktu – wolne wnioski i  zapytania.
Do  mnie  i  jakby  do  Państwa  wpłynęło  pismo  z  6  lutego  z  RIO  dotyczące  skargi,  
w zakresie  i  tu  są dwa zagadnienia.  To jest  jedna strona,  więc przeczytam.
„Działając  na  podstawie  art .  231  w  związku  z  art  229  pkt  3  ustawy  Kodeks 
postępowania  administracyjnego  przekazuję  w  załączeniu  skargę,  na  działalność 
Wójta  Gminy  Grunwald,  w  przedmiocie  nieprawidłowego  podania  danych  w 
Systemie  Informacji  Oświatowej  przez  Wójta  (dane  na  dzień  30  września  2015 
r .) ,  skutkujące  pobraniem  z  budżetu  państwa  zawyżonej  sumy  subwencji 
oświatowej  w 2016 roku.”
To  jest  jakby  jedna  sprawa,  jeden  aspekt.  Druga  sprawa  –  „Ponadto,  skarżący 
wskazał,  z  pismem z  dnia  29  grudnia  2016 r .  zwrócił  s ię  do  Wójta  z  wnioskiem o 
udostępnienie  informacji  publicznej  dotyczącej  orzeczeń  o  niepełnosprawności 
dzieci  uczęszczających  do  oddziału  przedszkolnego  w  szkole  podstawowej  im.  
Królowej  Jadwigi  we  Frygnowie.  W  odpowiedzi  na  w/w  pismo  Wójt  Gminy 
odmówił  udostępnienia  wnioskowanych  informacji  wskazując,  iż  są  to  dane 
wrażliwe  i  tym  samym  na  podstawie  ustawy  o  ochronie  danych  osobowych  nie 
mogę  przedstawić  udostępnienia.  Mając  powyższe  na  względzie,  należy  wskazać,  
że  wnioskowane  przez  skarżącego  informacje  odnosiły  się  jedynie  do  ogólnych 
danych  dotyczących  orzeczeń  o  niepełnosprawności  dzieci,  a  tym  samym  nie 
znajduje  w tym  przypadku  zastosowania  ustawa  o  ochronie  danych  osobowych.  O 
sposobie rozpatrzenia skargi proszę poinformować RIO.” 
Tak jak Państwu powiedziałem,  ja jestem trochę zdezorientowany.  Po pierwsze po 
tym pierwszy akapicie,  tu  rada  gminy -  tak  jest  przynajmniej  moim zdaniem -  nie  
ma  co  się  wypowiadać,  bo  skoro  trzeba  oceniać  poświadczenie  nieprawdy  czy 
przestępstwa  czy  wykroczenia  urzędnicze,  to  nie  rada  gminy  powinna  w  tym 
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zakresie  rozstrzygać.  Natomiast  sprawa  udostępnienia  informacji  publicznej ,  jest 
to  nie  pierwsza  sprawa  i  myślę,  że  Państwo  albo  się  zapoznal i  albo  powinni  się  
zapoznać  z  tymi  materiałami,  które  są  dołączone  do  tego  pisma,  gdzie  osoba 
wnosząca  o  udostępnienie  informacji  publicznej  też  stawia  pytania  na  które 
odpowiedź  jest  zero  -  jedynkowa,  tak  albo  nie.  Natomiast  wójt  odpowiada,  że  
informacja  w  tym  zakresie  nie  należy  do  informacji  publicznej .  Jedno  z  pytań  -  
„czy  wśród  trzynaściorga  dzieci  uczęszczających  do  oddziału  przedszkolnego  . . . .  
są  dzieci  zamieszkałe  na  terenie  innej  gminy niż  Gmina  Grunwald?”  O jakie  dane  
osobowe  tutaj  chodzi?  Przecież  nie  pyta  jak  się  nazywają  te  dzieci,  gdzie 
mieszkają,  jakich  mają  rodziców,  dziadków  czy  kuzynów.  Tylko  tak  lub  nie  i  
takich  pytań  tutaj  jest  pięć.  W  odpowiedzi  wnioskodawca  może  przeczytać: 
„Przepisy  regulujące  ochronę  prywatności  osoby  fizycznej  zawiera  między 
innymi  ustawa z  29 sierpnia  1997 r .  o  ochronie danych  osobowych,  która  pozwala 
w  stosunku  do  ustawy  o  dostępie  do  informacji  publicznej ,  przesądzając,  że  imię  
i  nazwisko  osoby  fizycznej  podlega  ochronie  danych  osobowych.  Tym  samym 
organ  nie  może  udostępnić  danych,  które  umożliwiałyby  zidentyfikowanie  osoby 
fizycznej .”
Nie  wiem  jak  informacja  czy  dzieci  są  z  Gminy  Grunwald  czy  nie  są  z  Gminy 
Grunwald  narusza  ustawę  o  ochronie  danych  osobowych.  W  związku  z  tym  ja  
mam  pytanie  do  Pana  mecenasa,  czy  jest  możliwe  opracowanie  informacji  jak 
rada  gminy  ma  zareagować  w  tej  sytuacj i ,  bo  daje  nam  tutaj  RIO  zadania  
wykraczające poza nasze kompetencje i  poza nasze uprawnienia?
Adwokat  –  Pan  Sebastian  Bentkowski  –  szanowni  Państwo  wniosek,  skarga, 
która  została  złożona  przez  wnioskodawcę,  Pana  Piotra  Kołodziejskiego  jest  to 
jak  tu  RIO  wskazała,  jest  to  skarga  na  działalność  wójta  tyle,  że  została  
wniesiona  do  niewłaściwego  organu.  I  na  przykład  RIO  według  właściwości  tak 
jakby ktoś  odwrotnie  złożył  skargę  na  RIO do gminy,  to  wtedy wójt  by  przekazał 
według  właściwości  i  dlatego  RIO  przekazała  tą  skargę,  nawet  dokonując  takiej  
oceny  formalnej  pod  kątem  tego,  że  nazwała  to  skargą  czyli  uznała,  że  jest  to 
skarga  na  działalność  wójta.  W  związku  z  tym  z  art .  231  i  całym  rozdziałem  w 
KPA  rada  gminy  powinna  zająć  się  skargą  na  organ  wykonawczy  tak  jak  to  KPA 
stanowi.  Mówię  o  pierwszy  akapicie,  RIO  zachowała  się  tak,  że  przekazała  
według właściwości  czyli  uznała się za niewłaściwą w tej  sprawie.  
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  czy  wobec  tego,  to  co  jest 
w pierwszym akapicie,  rada gminy jest  kompetentna,  żeby to rozstrzygnąć?
Adwokat  -  Pan  Sebastian  Bentkowski  –  tak,  tą  skargę,  bo  RIO  jest  organem 
nadzoru  w  sprawach  finansowych  i  organem  kontroli ,  wtedy  gdy  kontroluje 
działalność  na  podstawie  upoważnienia,  i td. .  W  tym  przypadku  RIO,  przechodzę 
do  dalszej  części,  bo  w tej  pierwszej  części  jest  przekazanie  według właściwości,  
tak  to  trzeba  interpretować.  Trzeba  zająć  się  tą  sprawą w sposób analogicznie  jak 
gdyby  tego  rodzaju  pismo wpłynęło  do  gminy czy  do rady na  działalność  i  to  jest  
od  strony tej  pierwszej  części.  Trzeba  to  wnieść  i  jakby w ciągu  30 dni  tą  skargę  
rozpatrzyć.  To jest  pierwsza  sprawa.  Druga sprawa  dotycząca  jakby oceny,  której  
tutaj  RIO  pod  względem  merytorycznym  pozwoliła  sobie  dokonać.  W  tym 
przypadku  RIO  nie  ma  w  swoich  kompetencjach  jakby  określanie  co  jest  
informacją  publiczną,  co  nie  jest  odnośnie  Gminy  Grunwald.  Tu  oczywiście  z 
racj i  tego,  że  wniosek  skierował  wnioskodawca  do  RIO,  to  czuła  się 
prawdopodobnie  w  obowiązku  jakoś  się  w  tym  temacie  wypowiedzieć.  Natomiast 
w  żadnej  mierze  nie  jest  to  ocena  RIO,  która  nie  miała  sprawy,  nie  widziała  tych 
sprawozdań.  Można  powiedzieć,  że  to  jest  taka  na  marginesie,  można  by 
powiedzieć  takie  stwierdzenie  pod  tym  względem.  Natomiast  przechodząc  już  do 
trzeciej  kwestii  czyli  samej  oceny czy  jest  to  informacja  publiczna,  ta  informacja 
o  osobach  niepełnosprawnych  czy  nie  jest ,  to  oczywiście  rozstrzygnięcie  w  tym 
temacie,  to  jest  z  kolei  kompetencja  już  Pana  Wójta  i  ocena  prawna  w  tym 
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zakresie.  Natomiast  ustawa  o  ochronie  danych  osobowych  ona  nie  tylko  wskazuje 
niemożność  przedstawiania  informacji  z  imienia  i  nazwiska,  ale  również 
informacji  na  podstawie  których  można  by  było  identyfikować  dane  osoby  i  ze 
względu na jednak dość wrażliwe  dane związane  z  niepełnosprawnością,  to  trzeba  
być  ostrożnym  w tym  zakresie  na  pewno.  To może  rzutować,  zwłaszcza,  że  nigdy 
nie  wiadomo  jak  ta  osoba  niepełnosprawna  zareaguje  jeżeli  dane  jej ,  dowie  się,  
że  ktoś  mówi,  a  ktoś  jest  niepełnosprawny.  Może  nie  chce,  żeby  taka  informacja  
wyszła.  Natomiast  ostateczna  ocena  prawna,  no  to  została  sformułowana  w  tej 
odpowiedzi  do  wnioskodawcy,  który  uzyskał  tą  odpowiedź  i  jak  by  na  tym  etapie 
rola  wójta się  skończyła  w tym temacie.  Ocena czy to czy osoba niepełnosprawna,  
można  się  zastanowić  czy  osoba  niepełnosprawna  podlega  informacji  publicznej .  
Spraw  prawnych  w  tym  temacie  jest  tak  dużo,  że  to  też  musiałoby  podlegać, 
podlegałoby  analizie  prawnej .  Natomiast  podsumowując,  RIO  przekazała  skargę 
według  właściwości  do  gminy,  którą  zgodnie  z  przepisami  prawa  powinna  się  
zająć rada.  RIO nie może narzucać interpretacj i  przepisów dotyczących  to czy coś  
jest  informacją  publiczną  czy  nie  jest ,  bo  nie  jest  to  w  działalności  w  sprawach 
kontroli  f inansowych  ani  w  sprawach  działalności  kontroli  kompleksowej 
prowadzonej  w  urzędzie  gminy  i  trzecie  to  było  jak  gdyby  decyzja  wójta,  jego  
kompetencje,  rozstrzygnięcie  czy  może  udzielić  tej  informacji  publicznej  czy  nie 
może.  Z  treści  pisma  wynika,  że  tutaj  is tniały  wątpliwości  czy  przekazane 
informacje  pozwolą  zidentyfikować  dane  osoby  czy  nie.  Natomiast  RIO  wydając 
swoją  wstępną  ocenę  nie  miała  żadnych  ku  temu  jakby  bezpośrednich 
kompetencj i ,  żeby  wskazywać  sposób  rozwiązania.  Jest  to  z  jednej  strony  wójt 
ewentualnie  też  będzie  kwestionował,  bo  ma  do  tego  odpowiednie  środki  prawne 
do takich  działań,  natomiast  radni  muszą  rozstrzygnąć  samą skargę.  Tu też  można  
mieć  wątpliwości  czy  rada  do  końca  może  się  w  tym  temacie  merytorycznie 
wypowiedzieć.  Natomiast  jak  byłem  na  sesj i  rady,  to  rada  się  wypowiadała  w 
sprawach  takich  indywidualnych,  to  i  w  tym  temacie  może  zająć  się  tą  sprawą.  
Natomiast  musi  się zająć,  bo jest  to skarga.  
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  proszę  powiedzieć,  ja  bym 
poprosił  Pana  o  taką  interpretację,  możliwości  postąpienia  czy  zachowania  rady, 
bo  ja  naprawdę  nie  czuję  się  ani  specjalistą  w  zakresie  prawa  ani  pozostali  radni  
też  nie  czują  się  na  tyle  mocni,  żeby  w  tej  sprawie  tutaj  mieć  jakąś  wyrobioną  
opinię,  żebyśmy  wiedzieli  jak  tą  sprawę  potraktować.  Jakie  są  przesłanki  prawne 
do  tego  podejścia,  czy  rada  będzie  rozpatrywała,  ja  mogę  założyć  dwa  takie 
warianty  podstawowe.  Rada rozpatruje  skargę,  bo  RIO zleca  albo  rada  odpowiada  
RIO,  że  to  nie  jest  w  kompetencj i  rady  rozstrzyganie  takich  kwestii .  Trzeciego  
wariantu  na  razie  nie  wymyśliłem,  ale  niech  nam  Pan  podpowie,  może  jest  jakaś  
trzecia  droga,  którą  możemy  pójść  i  tą  sprawę  załatwić.  Nie  jestem  pewien  jakie 
konsekwencje  spadłyby  na  radę,  gdybyśmy  w  ogóle  w  tej  sprawie  się  nie  
wypowiedzieli ,  nie  przesyłając  nigdzie  żadnych  odpowiedzi.  Gdybym  mógł  Pana 
prosić  o taką interpretację  możliwych zachować rady.  
Adwokat  -  Pan  Sebastian  Bentkowski  –  rady  inne  podejmowały  uchwały,  trzy 
rodzaje  mogę  od  razu  powiedzieć,  z  jednej  strony  podejmowały  uchwałę,  że  
skargi  są  zasadne,  że  są  niezasadne  bądź  podejmowały  uchwały,  że  nie  są 
właściwe do załatwienia  tej  sprawy,  że to nie  leży w ich kompetencj i .  
Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala – czyli  ta  trzecia  opcja?
Adwokat  –  Pan  Sebastian  Bentkowski  –  takie  były  rozwiązania.  Trzeba  by  się 
było  pochylić  dokładnie też nad tym.  
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  ponieważ  to  pismo 
wpłynęło  8  lutego.  Mamy miesiąc  czasu,  do  następnej  sesj i ,  do  8  marca,  żebyśmy  
do tego czasu zajęli  jakieś  stanowisko.  Bardzo bym prosił ,  żebyśmy miel i  tą  Pana 
opinię  w formie  na papierze i  jeszcze jedno pytanie.
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Adwokat  –  Pan  Sebastian  Bentkowski  –  to  też  jest  jeszcze  kwestia 
wnioskodawcy,  bo  jakby  sam  narzucił  nazywając  to  skargą.  Z  kolei  żeby 
wnioskodawca nie  postawił  zarzutu,  że się  rada  nie  zajmuje  sprawą,  którą  wnosił ,  
dlatego to  jest  ważne.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  czy  odmowa,  bo  to  pismo 
jest ,  bo z treści  wynika,  że jest  odmową udostępnienia  informacji .
Adwokat  –  Pan  Sebastian  Bentkowski  –  to  też  jakby  tutaj  ustawa  o  dostępie  do 
informacji  publicznej  ma  jakby  dwie  drogi  załatwienia  sprawy,  jedna  to  jest  
odmowa  a  druga  to  jest  uznanie,  że  nie  jest  informacją  publiczną  i  wtedy 
zwykłym  pismem  odpowiada  się.  To  są  jakby  dwie  drogi  i  w  tym  przypadku  
mamy  do  czynienia  jakby  z  dwoma  sytuacjami,  co  znaczy  tak  jak  mówię,  
informacja  czy  Kowalski  jest  niepełnosprawny  nie  zawiera  w  sobie  publiczne 
informacje o majątku.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  tam  jest  pytanie  czy  wśród 
tych  13  dzieci  są  dzieci  mieszkające  na  terenie  gminy  czy  też  nie?  Pytanie 
dotyczyło  –  w  jakiej  przychodni  czy  poradni  psychologiczno-pedagogicznej 
gmina uzyskuje orzeczenia  o niepełnosprawności?
Adwokat  –  Pan  Sebastian  Bentkowski  –  to  pytanie  dotyczące  w  której  poradni 
te  dzieci  uzyskują,  czy to  jest  sprawa publiczna?
Przewodniczący  Rady  Gminy –  Pan  Ryszard  Bala  –  w jaki  sposób są  chronione 
dane?
Adwokat  –  Pan  Sebastian  Bentkowski  –  tu  jest ,  że  nie  jest  to  informacja 
publiczna.  No to jest  już taka ocena prawna.
Przewodniczący  Rady Gminy –  Pan Ryszard Bala  –  zostawmy to  na tym etapie, 
na jakim w tej  chwili  jest .
Radny  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  ja  mam  takie  pytanie,  z  pisma  Pan 
Kołodziejski  jest ,  że  uprzejmie  informuję  a  RIO  pisze  o  rozpatrzeniu  skargi.  O 
rozpatrzeniu  skargi  proszę  poinformować  RIO.  Ja  nie  widzę  żadnej  skargi,  po 
prostu jest  informacja przesłana do RIO. Tą skargę wymyśliła  sobie RIO.
Adwokat  –  Pan  Sebastian  Bentkowski  -  jest  taka  dość  burzliwa  dyskusja  w 
orzecznictwie  czy  organy,  które  przekazują  według  właściwości  mogą 
kwalifikować  to  pismo,  które  do  nich  wpłynęło  jako  skargę  lub  też  może  być 
uznany  za  wniosek  a  nie  na  przykład  skarga.  Zdarza  się,  że  przychodzi  jeden  e-
mail  do  Marszałka  w  którym  ktoś  ogólnie  na  wszystkich  mówi,  że  wszyscy  są  źli  
i  wtedy  Marszałek  wysyła  i  wszędzie  i  mówi,  że  jest  to  skarga  jeżeli  chodzi  o 
uznanie.  Rada  gminy  nie  jest  związana  oceną  tego  organu,  który  przekazuje,  bo  
tak  jak  mówię,  nie  RIO  rozpatruje  skargę  tylko  przekazuje  według  właściwości.  
Skoro  ktoś  to  zaadresował  do  RIO,  to  może  miał  inną  intencję,  może  chciał ,  żeby 
została  wszczęta  kontrola  i  wtedy  to  nie  jest  skarga,  którą  by  się  miała  zająć 
rada.  
Radna –  Pan  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  nam chodzi  o  informację  czy  to  jest 
skarga?
Adwokat  –  Pan  Sebastian  Bentkowski  –  ja  wytłumaczę,  z  doświadczenia  w 
samorządzie  wiem,  że  i  tak,  jak  samorządy  nie  do  końca  się  zgadzają  to  i  tak 
traktują  jako  skargę  i  rozpatrują.  Oczywiście  mogą  się  podjąć  uznać  za 
niewłaściwe i  tak przekażą informację temu,  kto to  przekazał.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  ja  spotkałem  się  z  taką 
formułką  w  pismach  z  różnych  instytucj i ,  że  o  tym  czy  coś  jest  skargą  czy  nie 
jest ,  nie  decyduje  nagłówek  „skarga”  tylko  treść  tej  informacji ,  która  zostaje 
przekazana.  W  związku  z  tym  być  może  w  RIO  uznali ,  że  to  może  być  skarga,  
chociaż  tam nie ma nagłówka, że jet  to skarga.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk –  mieliście  te  wszystkie  te  dokumenty z  podpisem 
Pana  Kołodziejskiego,  na  pewno  nie  zwróciliście  uwagi,  że  na  te  pytania,  z 
którymi  do  mnie  się  zwrócił  już  miał  odpowiedź,  bo  pytanie  do  mnie  zostały 
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sformułowane  29  grudnia  2016  roku  a  do  poradni  psychologiczno-pedagogicznej 
Pan  Kołodziejski  zwrócił  s ię  21  l is topada  do  jednej  i  do  drugiej  7  grudnia  czyl i  
prawie  trzy  tygodnie  przed  tym.  Doskonale  wiedział ,  że  te  przychodnie,  które 
działają  tutaj  nie  wydały  takich  zaleceń,  ale  stwierdził ,  że  to  jest  materiał  do 
dalszego  tutaj  mieszania.  Wyszło  przy  okazj i  sprawdzania  nieprawidłowości 
oceny  najbliższej  osoby,  kuzyna  tej  osoby  i  przy  sprawdzaniu  metryczki  wyszło,  
że rzeczywiście  została  popełniona  pomyłka.  Zostało przestawione,  o jeden akapit 
zostały  przestawione  l iczby  i  oczywiście  dobrze,  że  został  urząd  poinformowany 
o tym.  Ja się  zwróciłem do Ministerstwa Edukacj i ,  do Ministerstwa Finansów, nie  
wiem  co  z  tym  będzie  zrobione,  ale  cieszyć  się  należy  z  tego  tytułu,  że  osoba  o 
takiej  nieposzlakowanej  opinii  dla  Ministerstwa  Finansów  prawie  300  tys.  zł 
uratuje  a  że  gmina  straci,  to  mniejsza  o  to.  Chodzi  o  to,  że  formułując  do  mnie  
pytania  już  miał  odpowiedzi  z  poradni  i  po  co  było  do  mnie  pisać,  że  jeżeli  już 
wiedział ,  że  takie  opinie  nie  zostały  wydane.  Trzeba  patrzeć  na  te  daty  też  
troszeczkę.  Ja  nie  piszę  na  temat,  jeżeli  chodzi  o  te  informacje  publiczne,  co  jest 
informacją  publiczną  co  nie,  od tego mam prawników i  się  kieruję  ich  wiedzą.  To  
jest  tak  skomplikowane  i  tak  śliskie.  Tutaj  ja  popieram  zdanie  mecenasa  z  tego  
tytułu,  że  nie  trudno  jest  zweryfikować,  że  trzynaścioro  dzieci  z  tej  klasy, 
wszystkie  są,  to  wiadomo  kto  do  tej  klasy  chodzi.  Dla  mnie  to  jest  normalna, 
zwykła,  nie  będę  oceniał ,  bo  nagrywamy  co nieco  na  tej  sali  i  mogę  się  spotkać  z 
oceną inną.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  każdy  ma  prawo 
występować  do  organów  o  udzielenie  informacji .  Nie  ma  żadnego  ograniczenia  
czy  tą  informację  pozyskał  już  wcześniej  z  innego  źródła,  czy  nie,  to  nie  jest  
żaden  argument.  Natomiast  to  że  gmina  popełniła  błąd  przy  przekazywaniu,  jest  
rzeczą  dla  mnie  bezsporną.  Tutaj  będziemy  czekali  na  jakieś  konsekwencje  tego  
ze strony Ministerstwa Finansów czy ze strony Ministerstwa Oświaty.  Zobaczymy 
jakie  będą  tego  skutki.  Ale  wydaje  mi  się,  że  nawet  jeżeli  popełnil iśmy  błąd,  to 
powinniśmy  z  podniesionym  czołem  przyjąć  to  wszystko  co  nas  w  tym  zakresie  
spotka.  Nie  próbować  zwalać  winy  na  tych,  którzy  o  tym  błędzie  mówią  głośno  i 
o  tym  błędzie  zawiadamiają.  Takie  jest  moje  zdanie.  Co  do  tego  co  Pan  tutaj  
wspomniał  o  kuzynie,  ja  bym  chciał  wrócić  do  takiego  dokumentu  jak  protokół 
kontroli  z  28  l ipca  2016  roku  w  szkole  we  Frygnowie.  Na  stronie  internetowej  
pokazał  się  ten  protokół,  w  dalszym  ciągu  jest  dostępny,  gdzie  są  dane  osób 
prywatnych.  W  związku  z  tym  Pan  tutaj  tak  zabiega,  z  taka  wielką  troską  się  
odnosi  do  ochrony  danych  osobowych,  a  tam  są  w  bezpośredni  sposób  podane 
dane  osób,  które  w  tym  protokóle  są  wymienione.  W  związku  z  tym  miejmy 
odwagę  uderzyć  się  w  piersi .  W  jednej  kwestii  mówi  się,  że  dane  osobowe  to  są  
dane  bardzo  drażliwe,  absolutnie  nie  można  podać  trzynaściorga  dzieci  czy  to  są 
mieszkańcy  Gminy  Grunwald  czy  tez  innej  gminy  a  w  innym  miejscu  publikuje 
się  imię,  nazwisko  osoby,  która  zgłasza  pretensje,  imię,  nazwisko  dziecka  i  tu 
żadnych zahamowań w tej  sprawie nie widzę.  Ja w tej  sprawie chyba skończyłem. 
Radny  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  ja  w  takiej  sprawie,  że  chodzi  o 
ustawienie  tutaj ,  które  jest ,  że  radny  siedzi  tyłem  do  sołtysów.  Sołtys i  też 
zwracali  uwagę na to,  że nie wypada.
Sołtys – Pani Halina Przyborska -  tyle  lat  po wojnie  a frontem,  jak to  jest?  
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  proszę  Państwa  ja  to  być 
może  rozumiem,  ale  może  oceniam  to  jako  próbę  przeciwstawienia  się  decyzj i  
przewodniczącego  rady.  Proszę  sobie  przypomnieć  jak  wygląda  sala  obrad  w 
urzędzie  gminy,  kiedy  przez  lata  część  radnych  siedziała  plecami  do  sołtysów  i  
jakoś Pani Przyborskiej  to  nie przeszkadzało.
Sołtys – Pani Halina Przyborska – przecież  to jest  tak zrobione i  tak jest .
Przewodniczący  Rady  Gminy  Pan  Ryszard  Bala  –  ja  proponuję,  żeby  na 
następną sesję wrócił  takim układ jak był  dzisiaj  na początku.  
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Radna - Pani Małgorzata  Kamińska – to może przegłosujmy czy jesteśmy za?
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  to  nie  podlega  dyskusj i 
Pani  Małgorzato.  
Radna – Pani Małgorzata  Kamińska – a dlaczego? 
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  to  nie  jest  kompetencja, 
ustalenia  całej  rady.  Proszę poczytać  w statucie.  
Radna – Pani Małgorzata  Kamińska –  może jeszcze Pan ustali  w jakich strojach 
mamy przyjść.  
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  na  razie  do  tego  nie 
zmierzam.   
Radna  –  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  a  szkoda.  Ja  nie  zgadzam  się  z  tym  co 
Pan mówi,  bo nie  jest  Pan tutaj  Panem i  władcą  nad wszystkimi.  My mamy prawo 
wyrażać  swoją  opinię.  Ja  na  przykład  w  życiu  nie  usiądę  z  tyły.  Chyba  że  Pan 
usiądzie  z  tamtej  strony a  my z  tej ,  proszę  bardzo.  Chyba,  że  Pan będzie  siedział  
tyłem do sołtysów.
Przewodniczący  Rady Gminy –  Pan Ryszard Bala  –  Pani  Małgorzato  ja  powiem 
tak,  w  Wąchocku  podobno  są  takie  autobusy,  że  wszyscy  siedzą  w  pierwszym 
rzędzie  obok  kierowcy,  ale  my w Wąchocku  nie  mieszkamy  i  wszędzie  tam gdzie  
jest  gremium  ktoś  siedzi  za  kimś,  niestety.  Do  kina  Pani  idzie,  s iada  Pani  twarzą 
do ekranu,  plecami  do siedzących z tyłu.
Radna  –  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  ale  dlaczego  Pan  nie  chce  przegłosować 
tego  wniosku,  żebyśmy  ustali l i  czy  chcemy  siedzieć  tak  jak  teraz  czy  tak  jak 
Panu się  podoba? 
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  na  razie  będzie  tak  jak 
ustali łem.  
Radna   –  Pani  Wioletta  Sawicka  –  na  jakiej  podstawie  przewodniczący  ustala 
układ stołów?
Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala – niech Pani weźmie  statutu i 
tam przeczyta  to.
Radna Wioletta Sawicka – w statucie  jest  napisane?
Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala – proszę przeczytać  statut.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  nie  ma  tam jednoznacznego  zapisu  tego  co  Pan 
mówi  tutaj .  Tam  pisze,  że  Pan  organizuje  pracę  rady.  To  się  nie  mówi  tam 
szczegółowo,  że organizuje w ten sposób, że ty siedzisz tu,  ja tu  a  ty tam.  Ja mam 
przygotować  pomieszczenie  i  s ię  nie  chciałem tutaj  wchodzić  w konflikt  na  dzień 
dobry,  dlatego  przygotowałem,  z  tym  że  zarówno  co  do  miejsca,  to  Pan  się  do  
mnie  zwraca  a  ja  po  prostu  przygotowuję  miejsce  do  pracy  radzie,  niekoniecznie 
tutaj .  Bo  gdyby  wynikało  ze  statutu,  że  tutaj  w  tym  czasie  mogą  być  prowadzone 
zajęcia,  to  ja  Panu  przygotowuję  załóżmy  w  świetl icy  szkoły  czy  na  sali 
gimnastycznej  szkoły  w  Gierzwałdzie  a  nie,  że  tu  i  w  tym  miejscu.  Panie  
Przewodniczący  możemy  o  tym  porozmawiać  na   następnej  sesj i .  Ja  się  zwrócę  o 
interpretację  do  radcy  prawnego  jeżeli  chodzi  o  statut.  W  statucie  są  zapisy 
bardzo ogólne.
Przewodniczący  Rady Gminy –  Pan Ryszard Bala  -  ale   z  tych  bardzo ogólnych 
ja wyciągam taki  wniosek.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk –  tutaj  nie  ma jednoznacznego zapisu,  a  po drugie 
wejście  w  konflikt  z  radą,  co  do  usadzenia,  to  rada  też  jest  kompetentna  zmienić  
statut  w każdej  chwili .
Pan Jan Kacprzyk – a nawet  przewodniczącego.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  nawet  przewodniczącego, 
ma Pan rację.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk -  dlatego mówię,  że to są takie  rzeczy o których
nie  powinniśmy  dyskutować,  jeżeli  s ię  dobrze  pracowało.  Ja  jestem  ze  swojego 
miejsca zadowolony,  nie  ulega wątpliwości.  Nie będę się wypowiadał  za resztę.
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Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  powiem  tak,  z  takiego 
układu też  jestem zadowolony,  bo teraz  widzę  kiedy Pan chce  zabrać  głos  a  kiedy 
nie.  Nie  zostanie  Pan  pominięty  jeżeli  będzie  miał  ochotę  zabrać  głos.  Ja  myślę,  
że  to  nie  jest  problem,  kwestia  tylko  podejścia,  jakiegoś podejścia  które  rozwiąże  
tą  sytuację.  Chcecie  Państwo  siedzieć  w  rzędzie,  proszę  bardzo.  Ustawcie  dwa 
rzędy  tak  z  tej  s trony   i  z  tej ,  żeby  się  wszyscy  zmieści l i .  Ale  podejście,  że  nie  
będziecie  siedzieć  plecami  do  sołtysów  jest  demagogią,  bo  na  sali  w  Urzędzie 
Gminy  siedzieliście  plecami  do  sołtysów  i  wtedy  nie  stanowiło  to  żadnego 
problemu.  
Radna  –  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  tam  nie  było  innej  możliwości  Panie 
Przewodniczący,  tam były  takie  warunki a nie  inne.
Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala – jeżeli  Państwo uważacie,  że 
nie  chcecie  siedzieć,  żeby sołtys i  nie  czuli  s ię w jakiś sposób odtrąceni,  że siedzą  
za  plecami,  chociaż  sołtysi  z  drugiego  i  trzeciego  rzędu siedzą  za  plecami  swoich 
poprzedników i  jakoś  im to nie  przeszkadza.  Argumenty macie  takie,  jakie  macie,  
ja ich nie  będę oceniał .  
Radny  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  tak  ja  bym  chciał  do  tej  sprawy się  odnieść, 
w ogóle bym chciał  żebyśmy przestali  s ię takimi  tematami  zajmować jak siedzieć,  
bo  w  ogóle  to  dla  mnie  jest  bez  sensu  a  po  drugie  osoby,  które  będą  siedziały  
tyłem,  uważam że  nie  będą  tak  słyszane  jak  będą  się  wypowiadały  przez  sołtysów 
siedzących,  po  trzecie  ja  jakbym  siedział  tam  tyłem,  to  był  czuł,  że  ktoś  mnie 
obserwuje cały czas.  Czułbym się niezręcznie.  Takie jest  moje zdanie.  
Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala – zawsze ten pierwszy ma  na 
sobie  wzrok tych  którzy są za nim i  czuje ich  oddech na plecach.  Tak podchodząc  
nikt  nie  chciałby wygrywać zawodów.

Ad  pkt  11.  Wobec  zrealizowania  porządku  obrad,  Przewodniczący  Rady  Gminy 
zamknął  XXXV sesję  Rady Gminy.

            Protokołowała                                    Przewodniczący Rady Gminy

     Bronisława Warmińska                                             Ryszard Bala
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